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Bioplinarna - da ali ne?
Komunalno stanovanjska družba Ajdovščina je že pred meseci pripravila dve predstavitvi nadaljevanja zastavljenega razvoja 
CEROA - Centra za ravnanje z odpadki Ajdovščina. Direktor Egon Stoparje v predavalnici v Obrtnem domu v Ajdovščini podrob
no opisal variante kot tudi nezadržni trenutek odločitve, pred katerim se nahaja KSD.
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"l 'V okaj obsežno in natančno gradivo si 
1 lahko ogledate na spletni strani www. 

•A- S ajdovscina.si , napovedi sej - osma 
seja, točka 5 - bioplinarna. Po dveh pogovo
rih z zainteresirano javnostjo, ki se je odzvala 
v dokaj skromnem številu, je sledilo protestno 
Pismo predsednikov KS Žapuže, Dolga Poljana 
'n Budanje. Pismu so sledile obravnave na od
borih pri OS Ajdovščina in delno Vipava, ka
kor tudi posebna točka seje OS Ajdovščina. V 
naslednjih dneh si lahko preberete podrobnejši 
zapisnik na spletni strani Občine Ajdovščina. 
Povzemam prevladujoče politično stališče, da 
se gradnji bioplinske elektrarne moči 'enega

MW na odlagališču smeti pri Dolgi Poljani, 
ki bo v sedanji obliki obratovalo do leta 2015, 
apriori ne nasprotuje. Zaradi skrbi za okolje in 
upoštevajoč prebivalstvo, ki živi v bližini, je 
treba papirnate argumente preveriti še v pra
ksi. Tako bo KSD (ali občina) v kratkem orga
nizirala strokovno ekskurzijo ali ogled dveh ali 
treh naključno izbranih podobnih bioplinarn, 
ki seje bodo lahko udeležili vsi zainteresirani. 
Če se izkaže, da so vplivi na okolje (smrad ipd. 
) zanemarljivi ali nični, se pristopi k izdelavi 
izračunov, kalkulacij obratovanja bioplinarne, 
ki naj bi bila v javni in ne privatni lasti. Ali 
vsaj v kombiniranem lastništvu. Večina je

namreč mnenja, da bo tako lažje slediti jav
nemu interesu po čistem okolju in družbeno 
odgovornim dejanjern. Skrb za svoje smeti je 
namreč ena od takih - tako se bomo morali 
najprej navaditi ločevati odpadke, ločenih naj 
bi bilo v naslednjih letih kar 80 % vseh, na sor
tirnici bi 'poskrbeli še za ostalih 20 % mešanih 
odpadkov. Sedaj je razmerje ravno obratno in 
do sedaj smo smeti, v katerih je akumulirano 
veliko energije, preprosto zakopavali, kar je 
najprej potratno, pa tudi nevarno za podtalni
co, hrano in naše zdravje. Vse, razen biološko 
razgradljivih odpadkov, se namreč da hitro 
in enostavno sortirati (steklo, plastika, les, 
papir) in uporabiti kot surovino za ponovno 
predelavo. Biološko razgradljive odpadke pa 
bi v bioplinarni, po posebni recepturi, meša
li, vlažili in greli do hitrejšega razpadanja. Pri 
tem bi lahko 'predelali' še odpadke iz kmetij
stva (piščančje farme, droži, gnojnico, zeleni 
odkos, silaža koruze) in kar je zelo pereče - 
gošča iz čistilne naprave je v biološkem smislu 
še dovolj aktivna, da bi jo predelali v že prej 
opisani masi. Produkti biološkega razpada so 
metan (ogreval bi kotel vode, da bi gnala turbi
no, ki bi proizvajala elektriko), zatem toplota, s 
katero bi lahko pozimi daljinsko ogrevali npr. 
naselje Ribnik, poleti pa sušili ostanek proce
sa: t.i. digestat, ki je uporaben kot gnojilo ali 
kot kurivo v pečeh. Vse skupaj pa se počne 
zato, da se naše položnice za odvoz smeti ne bi 
pretirano povečevale. Povedal sem precej po
enostavljeno, toda tudi v resnici ni niti preveč 
komplicirano. Mar ne?

tekst mt, foto Miran Lavrenčič

Primorje zapustilo nogomet

Dolgih 57 let
Ajdovščina, 1. junija - Na spletni strani 
NK Primorja so (ne)pričakovano objavili 
vest, da družba Primorje d.d. zaključuje 
dolgoletno vlogo generalnega sponzorja 
'P sicer čez mesec dni, 1. julija.

»Vzroki za takšno odločitev so znani, vezani 
na gospodarsko krizo in posledično na likvi
dnostne težave, ki so posledica pomanjkanja 
del v celotni gradbeni panogi,« so zapisali. In 
^e: »Odločitev je bila težka, vendar neizogib
na.«
Primorje je ajdovskemu nogometu stalo ob 

strani vse od leta 1954. Po osamosvojitvi je 
klub preskočil iz amaterske na profesional
ko raven; dosegal številne uspehe in pogo
sto krojil vrh prve lige, postal viceprvak in 
trikrat igral v finalu pokala. Dosegel je tudi 
kekaj odmevnih zmag v mednarodni konku- 
renci. Iz Ajdovščine so si v tujino odprli vra
ta številni nogometaši, tudi sedanja državna 
reprezentanta Valter Birsa in Tim Matavž sta 
izšla iz Primorja. rl

Jurij in Jagoda Batagelj

Zmagovalca Blackpoola
V ajdovski šport pa je vendarle prispela tudi radostna novica - ajdovski plesalec Jurij 
Batagelj je na najprestižnejšem plesnem tekmovanju na svetu v Blackpoolu v Angliji 
s soplesalko (in soprogo) Jagodo osvojil prvo mesto v latinskoameriških plesih med 
amaterji. Samo v tej kategoriji seje pomerilo 217 parov s celega sveta.

doslej pa je doživel že 86 izvedb. V plesnem 
svetu pomeni celo več kot svetovno prven
stvo, je tekma vseh tekem, nekakšen plesni 
Wimbledon in zmagovalec se zapiše v zgodo
vino za vse čase. Na tem seznamu bosta odslej 
tudi zakonca Batagelj. Za naslove po kategori
jah se plesni pari po celem svetu pripravljajo 
mesece in celo leta, o Blackpoolu sanjajo že 
začetniki. Jurij je 30. maja 2011 dosanjal svoje 
sanje, vsaj tako je za Latnik povedal ponosni 
oče Branko med vožnjo v Ronke, kamor je 
zmagovalni par priletel iz Munchna. Seveda 
sta zakonca nadvse zadovoljna, zmaga v 
Blackpoolu jima odpira vsa plesna vrata, nista 
pa se še odločila, če bosta prestopila med pro
fesionalce, kar običajno pritiče zmagovalcem

Plesni spektakel v Blackpoolu je sploh naj- te§a P^stižnega tekmovanja.
. .v. . .v . • i. i , rl, foto Jure MakovecStarejši, saj so ga prvič organizirali leta 1920,

Vse povedano, drugič

Pokojninski sistemi se spreminjajo. Tudi 
drugod. Nihče se namreč še ni upokojil 
pod pogoji, ki so veljali na prvi dan njego
ve zaposlitve. In ker bo v povprečju vsak 
jutri rojeni, kakor je izračunal minister za 
zdravje Dorijan Marušič, živel kar za šest 
ur dlje od danes rojenega dojenčka, je ja
sno, da bo tudi delal dlje. Navsezadnje, je 
delati lepo.

Vsak ima pravico tudi nasprotovati. 
Vladi, pokojninski reformi, komurkoli. 
Radijski sindikalni spot pravi: »Ne bom 
več molčala, bom proti.« Prav.

A kot vsaka stvar na svetu, ima tudi 
padec reforme, oziroma uveljavitev volje 
proti, svojo ceno. Za začetek se eno leto 
od referenduma v zvezi s pokojninami, po 
zakonu ne sme spremeniti nič. Torej se se
danje pokojnine ne bodo usklajevale z in
flacijo, rastjo življenjskih stroškov, rastjo 
plač, kakor se sedaj ne in bodo tudi čez 
leto dni enake, torej realno nižje. Upam 
si trditi, da bo ostalo tako kot je vsaj do 
spremembe referendumske zakonodaje 
same. Dve, tri, štiri leta. Realni padec za 
pet, sedem ali enajst odstotkov? Sedanjim 
upokojencem je torej najbolj v interesu 
glasovati za.

Druga skupina smo vsi, ki imamo najete 
kredite in limite. Zadolženi državi s pove
čanjem javnega dolga pada bonitetna oce
na, kar podraži denar na med bančnem 
trgu. Podražitev denarja banke prenesejo 
na nas, kreditojemalce. Svoje razlike v 
ceni banke, verjemite, ne bodo nižale na ta 
račun. Razliko bodo zaračunale državlja
nom, ki se bomo čez noč vozili v dražjih 
avtomobilih in stanovali v hipu podraža- 
nih stanovanjih. V to nas bodo prepriča
li povečani obroki. Še za izlet ali dopust, 
za katerega smo vzeli potrošniški kredit, 
bomo odplačali več. Čeprav je porjavelost 
zbledela že pred meseci.

Ampak, lepo je biti tudi proti. Tudi je 
lepo imeti domačo banko, čeprav ta nacio
nalni interes, kakor je izračunal guverner 
Narodne banke Marko Kranjec, sploh ni 
poceni. Slovaki, ki so svoje državne ban
ke prodali, v povprečju plačujejo 2 % niž
je obresti. Pri čemer njihovih bank ne bo 
treba sanirati iz davčnih sredstev. Nikoli. 
Kolikokrat jih bomo sanirali mi? In koli
kokrat bomo še šli na referendum 'z glavo 
v pesku' ?

Enkrat sem že zapisal - ko imaš glavo v 
pesku, je zadnja plat v zraku. Samo upaš 
lahko, da bo mimoidoči, dobronameren.

Mitja Tripkovič
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Vipavski pršut se vrača

Festival okusov
Zemono, 8. in 9. maja - Čeprav seje Festival Okusi Vipavske uradno zaključil v ponedeljek ob 19. uri, pa 
je bilo na Zemonu tudi še kasneje zelo živahno. Prireditvi je šlo na roko tudi lepo vreme in tako se niti 
razstavljalcem niti obiskovalcem ni mudilo domov. V presojo so namreč dobili veliko število vzorcev vin 
in drugih okusov iz pridelkov, kijih daje Vipavska dolina. Po besedah magistre Andreje Vister iz ajdovske 
agencije rod, nosilke projekta, je bil obisk na ravni prejšnjih let in je tudi po vsebinski plati lepo uspel.

"T^Vestrost okusov festivala je 
zaokrožala tržnica s pridel- 

JL ki vipavskih kmetij, na ka
tere so obiskovalci naleteli (pod 
arkadami), še preden so se podali 
v križno dvorano, ki je bila v zna
menju vin. Kar 40 vinarjev se je 
prijavilo letos, večina poznanih in 
znanih še iz prejšnjih let, nekaj pa 
je bilo tudi novih. Med njimi je bil 
opažen sicer znan obraz, namreč 
Nika Gregorič, nekdanja vipavska 
vinska kraljica, toda tokrat v vlogi

strokovne sodelavke na Univerzi v 
Novi Gorici. Predstavljala je vina iz 
univerzitetnih vinogradov pod novo 
blagovno znamko Vilina (skovanko 
iz Vipavska dolina). Seveda sta v po
nudbi vipavskih vinarjev kraljevala 
zelen in pinela, opaziti pa je bilo tudi 
odločnejši korak k pripravi rozejev, 
tako iz merlota kot tudi iz barbere 
ali pa iz obeh.

V kulinaričnem delu festivala so se 
tokrat osredotočili na suhe mesni
ne, ki so po teoriji Tonija Gomiščka, 
voditelja delavnice, 'iz nuje rojene, v 
dobroto spremenjene'. Gomišček je

v svojem slikovitem slogu razpredal 
o tradiciji suhomesnatih izdelkov 
na Vipavskem, med katerimi osre
dnjo mesto vsekakor zavzema pršut. 
Značilnosti vipavskega pršuta (spe
cifikacijo) je predstavil Boris Jež, ki 
je sočasno postregel z novico, da se 
temu zaščitenemu izdelku po zlomu 
Mipa vendarle obetajo boljši časi, saj 
so v združenje proizvajalcev vstopili 
Peloz in nekatere turistične kmetije, 
ki bodo ob pršutu sušili še zašinke, 
panceto, salame...

rl

Usposabljanje za življenjsko uspešnost

Izzivi podeželja v Batujah
Krajani Batuj smo se udeležili Usposabljanja za življenjsko uspešnost - Izzivi podeželja, ki ga je zelo 
uspešno izvedla Ljudska univerza Ajdovščina. Programje bil za udeležence brezplačen, saj ga sofinan
cirata Evropski socialni sklad in Ministrstvo za šolstvo in šport.

Tk 4T ožnost, da v zimskem
|\/| času organiziramo pro- 

JL ▼ JLjekt usposabljanja kraja
nov, se nam je zdela zelo zanimiva 
in privlačna. Najprej smo krajanom 
obrazložili vsebinski program in 
tematska področja, ki so bila pred
videna v sami izvedbi. Prav kmalu 
smo ugotovili velik interes pri kra
janih in njihovo pripravljenost za 
kontinuirano, dvakrat tedensko iz
vedbo celotnega načrtovanega pro
grama.

Začeli smo v januarju, s tečajem

angleščine in računalništva, ki sta 
ga v veliko zadovoljstvo slušateljev, 
vodila Irena Jež in Peter Mrhar. Oba 
sta pokazala veliko strokovnost in 
odlično motivirala svoje 'učence'. 
Oba tečaja sta potekala neprekinje
no do konca maja. Ni odveč, če po
vemo, da so slušatelji tudi pri drugih 
učnih temah med seboj, zaradi vese
lja, komunicirali v angleščini. Zelo 
lepo in pohvalno.

Celoten program je obsegal nasle
dnje teme in delavnice: angleščina, 
sadjarstvo, oljkarstvo, hortikulturno

urejanje okolice hiš, vrtov in parkov.
Z Orjano Velikonja Grbac, ki je 

to delavnico vodila, smo naredili 
projekt zasaditve ob ekološkem oto
ku in avtobusni postaji v Batujah. 
Površino smo krajani že pripravi
li, parkovno zasaditev pa bomo ob 
sodelovanju gospe Orjane izpeljali 
jeseni.

Z velikim zanimanjem smo sode
lovali tudi pri naslednjih temah: 
pravilna in varna uporaba zdravil; 
zdravila naravnega izvora; „da s kri
žem ne bo križ“; aranžiranje;

izdelava nakita iz gline; abinacija 
(sozvočje) vina in hrane; poslikava 
steklenic in trženje na kmetiji.

Prijavljenih je bilo 16 slušateljev, 
ki smo predavanja redno obisko
vali in jih povezali v prijetna dru
ženja. Program, ki se prvi teden v 
juniju zaključi, je zelo lepo uspel. 
Udeleženci bomo za vestno delo in 
uspešno opravljeno usposabljanje 
prejeli diplome. Odlično, se že vese
limo.

Ob zaključku se v imenu slušate
ljev in Sveta KS Batuje najlepše za
hvaljujem Alenki Magajne za uskla
jevanje in nemoten potek predavanj 
ter tudi kolektivu Ljudske univerze 
Ajdovščina.

Ivan Vodopivec, predsednik sveta KS Batuje:

PUM, vse kar ti pade 
na um
Življenje v programu PUM - Projektno učenje za mlajše odrasle je 
pestro in zanimivo. Udeležencem ni nikoli dolgčas. Vsak dan se do
gaja nekaj novega in poučnega. Udeleženci skozi interesne vsebine 
in izbirne projekte pridobivajo nova znanja in izkušnje. Šolsko leto 
se v Ajdovskem PUM-u ni še zaključilo, saj dejavnosti potekajo vse 
do konca meseca julija, kljub temu pa smo s slavnostno prireditvijo, 
ki je potekala v sredo, 25. maja 2011, udeleženci in mentorice zao
krožili uspešno delovno leto.

Tk "T- a nekdanji praznik Dan 
I mladosti smo Pumovci 

Jb. v Mladinskem centru in 
hotelu Ajdovščina predstavili svoj 
filmski prvenec. Film z naslovom, 
PUM, vse kar ti pade na um, go
vori o vsakodnevnem življenju na 
PUM-u. Izbirni projekt je samostoj
no delo udeležencev programa, ob 
pomoči mentoric in zunanjega sode
lavca Aleksandra Blažiče, specialista 
scenografije.

Ideja o nastanku filma se je poro
dila že v začetku šolskega leta, saj so 
udeleženci izrazili željo, da bi dru
gim pokazali, zakaj je PUM tako 
uspešen in zanimiv program. Polni 
zagona in motivacije smo začeli z 
izvajanjem projekta. A kaj kmalu 
smo ugotovili, da brez pomoči ne 
bo šlo. K sodelovanju smo povabili 
Aleksandra Blažico, ki nas je s stro
kovnimi nasveti postavil na pravo 
pot. Pisanje scenarija, dogovarjanje, 
pregovarjanje, smeh itd. so postali 
del našega vsakdana. Po zastavi
tvi koncepta in scenarija se je začel 
težko pričakovani del, snemanje. A 
tudi tukaj smo ugotovili, da ne bo 
tako enostavno, kot smo si zamislili. 
Prava svetloba, prava postavitev, za
mujanje glavnih igralcev, večkratne 
ponovitve sp precej načele našo mo
tivacijo, a medsebojno sodelovanje 
je pripomoglo k uspešnemu zaključ
ku našega trdega dela. Posneli smo 
film, ki odraža posebnosti mladih, 
ki so del tega programa. Film do
kazuje, da do uspeha ne pridemo s 
posnemanjem drugih ali .s poskusi,

da bi jih prekosili, temveč z odkriva
njem naših talentov in z razvijanje111 
njihovega polnega potenciala.

Rezultate trdega dela in naše talen
te smo predstavili v sredo, 25. maja- 
Za obiskovalce smo pripravili za' 
nimiv program, pod geslom PUM 
ima talent. Nastopajoči so pokaza
li, da ima vsak svoj talent in da je v 
PUM-u pridobil dodatno možnost, 
da ga krepi in razvija. Zapeli sm° 
pesem, himno PUM-a, ki stajo spe
snila udeleženca Sara Dragosavljevie 
in Slaven Stanič, uglasbila pa j° 
je mentorica Agnes Tomažinčič- 
Program je z 'beat box' točko pope
stril Patrick Kobal, Daniel Stanič- 
režiser in monter, pa nam je fil111 
zavrtel. Publika je bila navdušena, 
iskrenih pohval o uspešno opravlje
nem delu je bilo veliko. V prijetnem 
vzdušju smo za konec razrezali še 
torto in tako dodatno proslavili svoj 
uspeh. S torto smo obeležili 10 letni
co izvajanja programa v Ajdovščini 
in še posebej selitev v nove prostore-

Priprava in predstavitev filma 0 
programu PUM je-le še en dokaz, da 
je PUM dober program, ki mladim 
pomaga pri uresničevanju zastavlje
nih ciljev. S pravim načinom dela- 
z drugačnim pristopom in strokov
nostjo izvajalcev dokazujemo, da je 
PUM uspešen preventivni program- 
Uspeh pa so ljudje, udeleženci in 
mentorice, ki vsak dan oblikujejo ta 
program.

Anja Jamšek Furlan, foto arhiv LjucM6 
univerze Ajdovščina
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Nova odrska mojstrovina
Ajdovščina, maj 2011 - Osnovna šola Danila Lokarja Ajdovščina in domače Kulturno umetniško društvo 
Javorov hudič, sta zadnji vikend v maju premierno predstavila svojo novo gledališko stvaritev.

katerem smo izgubljeni, ne more na
domestiti duhovnih vrednot, ki jih 
doživljamo in krepimo, ko se dru
žimo med sabo; to so neprecenljivi 
trenutki, za katere nam vse preveč
krat zmankuje časa.

Ganljivo pripoved o ukradenem 
času je režiser imenitno obogatil 
tudi z neštetimi efekti (zvočni, vizu
alni, ...); vse je bilo dodelano do po
tankosti, izstopali so tudi kostumi 
in seveda odlična igralska zasedba. 
Ta je povezala različne generacije; 
od osnovnošolcev, do dijakov in štu
dentov. Avbar ob tem pove, da tako 
pisana skupina krepi ustvarjalno 
energijo, kar zagotovo vidi kot veli
ko prednost in nenazadnje tudi kot 
posebnost, saj tako veliki ansambli 
na odrih niso ravno pogosti. Doda, 
da je bilo delo kar trdo, vložek ogro
men, a so rezultati in navdušenje 
gledalcev vse poplačali.

Naslednja uprizoritev predstave bo 
na letošnjem Štrudlfestu, zadnji vi
kend meseca septembra, po njem pa 
se ekipa odpravlja tudi izven doline, 
saj Momo že vabijo na gostovanja na 
različne konce Slovenije.

RK.

TIC Ajdovščina v Palah
' ■ puristično informacijski cen

ter Ajdovščina, ki je domoval 
■A. v stolpu na ajdovski tržnici, 

se je preselil v nove prostore mla
dinskega hotela v Palah. Turistom 
in obiskovalcem Ajdovščine bo še 
naprej na voljo z vsemi podatki o 
Ponudbi mesta, občine, Vipavske 
doline in Slovenije nasploh. Hkrati 
do, predvsem mladim, bolj 'pri roki' 
za namestitev in kot izhodišče za 
Potepanja po okoliških znamenito
stih. Seveda je TIC bogato založen z 
vsemi potrebnimi publikacijami in 
Zemljevidi (na fotografiji). V stolpu 
do poslej info točka.

rl
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Nova produkcija je s svojo polno
stjo popolnoma očarala. Tako že 
kliče po novih ponovitvah in tudi 
novih projektih združene ekipe, ki 
se vedno izkaže za uspešnico (spo
mnimo, da je v večini ista zasedba 
med drugim lani ustvarila tudi ne
pozabnega Čarovnika iz Oza).

Peter Avbar, režiser predstave, je 
skupaj z več kot štiridesetimi igralci 
uprizoril pravo odrsko mojstrovino. 
^ dobri uri in petnajst minut traja
joči igri, se na odru stopnjujeta tako
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tempo, kot pričakovanje gledalca, ki 
kar požira to inovativno in izredno 
doživeto

skreirano predstavo.
Dramsko besedilo je Avbar sicer 

iztisnil iz znanega romana Momo, 
Michaela Endeja, priljubljenega 
predvsem v 80 - ih letih.

Roman pripoveduje zgodbo o ta
tovih časa in deklici Momo, ki člo
veštvo reši pred njimi. Tema je več 
kot primerna za današnje čase, saj 
opominja, da svet materializma, v

Dom starejših občanov Ajdovščina

Vdolin'ci prijetni je 
ljubi moj dom
Po dolgem premoru se vam spet oglašamo iz Doma starejših ob
čanov Ajdovščina. Ko smo v februarju pisali o naših 100 - letnih ju
bilantih, smo namreč le odprli sezono. Že aprila smo lahko čestitali 
naši najstarejši stanovalki Mirki Merkelj za njen 101. rojstni dan. Vse 
dobre želje jo spremljajo v prihajajočih poletnih dneh. Še vedno je 
čistega uma in vedrega duha.

"TV aJ Pa Je kil obarvan z 
|\/I pesmijo in cvetjem. Za 

jL ▼ A-svoj letni koncert je iz
bral našo hišo Ženski pevski zbor 
Vižmarje Brod. Pod vodstvom 
zborovodje Venčeslava Zadravca 
je ubrano zapelo trideset uglajenih 
pevk. Le - to je dalo zagona tudi 
našemu hišnemu zboru Vipavski 
vrabčki, saj smo se kaj hitro tudi mi 
okorajžili in ubrane melodije pode
lili med stanovalce doma Pristan v 
Vipavi. Navdušeni nad obiskom in 
nastopom smo se podali še do vipa

vskega plača k 'Marjanci' in se po
sladkali s hladnim sladoledom. Ker 
nas trema ni izdala, bomo koncert 
ponovili še enkrat doma, v petek, 3. 
junija. S tem koncertom bomo odpr
li sladoledni vrt, ki ga vsako leto v 
toplih petkovih dneh lahko obišče
mo na domskem dvorišču.

Mi smo se prebudili, skupaj z roži
cami, ki so lepo posejane okrog naše 
hiše. Fantje so že preverili teren na 
kegljišču. Pripravljeni smo na tople 
poletne mesece. Vas pa vabimo, da 
nas kdaj pa kdaj tudi obiščete. DSO

Cenjeni šolarji, starši,... ponovno se bliža konec šole, zato hitro učbenike in delovne 
zvezke naročite in brezskrbno na počitnice odhitite!
Za šolsko teto 2011/2012 vam nudimo možnost naročila delovnih zvezkov in 
učbenikov za OSNOVNE in SREDNJE ŠOLE.
NAROČILA SPREJEMAMO OD 10.06. DO 31.07.2011.
Možnost obročnega odplačevanja (do 6 obrokov).
Ob prevzemu naročenih delovnih zvezkov in učbenikov prejmete kupon trgovine 
HOJA Ajdovščina z 20% popustom pri enem nakupu ubutve in galanterije ter kupon 
trgovine KHAOS z 20% popustom pri enem nakupu oblačil in modnih dodatkov.
Kupona sta vnovčljiva do 29.10.2011.

Khaos - oblačila, spodnje perilo, modni dodatki
oriška cesta 27b. 5270 Ajdovščina (Hiša Castra) 05 368 10 05 i
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GNEZDO
zasebno varstvo otrok

1. septembra odpira svoja vrata zasebno varstvo otrok 
GNEZDO. V njem bomo nudili celodnevno varstvo 
predšolskih otrok, od enajstega meseca starosti naprej.

V vsako gnezdo bomo vključili do 6 otrok, saj želimo 
prilagodili varstvo in aktivnosti otrokovim individualnim 
potrebam, sposobnostim in željam. Naše delo bo temeljilo 
no kurikulumu vrtca, nadgrajeno z ustvarjalnimi metodami in tehnikami sodobne pedagogike ter 
razvojne psihologije.

Strokovno izobraženi varuhinji Gnezda se bova trudili otrokom skozi igro približati zdrav način 
prehranjevanja, spoštovanje do ljudi in narave, ki nas obdaja.

Gnezdimo na robu Ajdovščine, v pritličju poslovno-stanovanjskega objekta, v novih, posebej za 
otroke urejenih prostorih velikosti 125 m2. Gnezdo obsega ločeno igralnico, jedilnico, telovadnico, 
spalnico in velik ograjen vrt. Pred Gnezdom je urejeno parkirišče.

Dodatne informacije in vpis: 
teh 040 9333 31 ali e-naslov; info©gnezdece.si 

Kmalu bo na voljo tudi internetna stran hww.gnezdece.si

Andreja Bračko Pavli, vodja in vzgojiteljica

Dejavnost bo registrirana pri Ministrstvu za šolstro in šport.



Iz vipavske mlekarne Zloščeni lepotci na ogled

Sadna skutka za otroke v vseh 
starostnih obdobjih
Iz Mlekarne Vipava prihaja prenovljena sadna skutka z okusom jagode in banane, z manj maščobe, 
manj sladkorja ter brez umetnih barvil. S prenovo skutke smo zagotovili višjo prehransko vrednost 
izdelka, ki je prilagojen prehranskim priporočilom ter okusu malih in velikih otrok. Izdelek pa ni na
menjen samo našim najmlajšim, ampak tudi tistim, ki ste mladi po duši in si radi privoščite zdrav in 
uravnovešen obrok.

adna skutka Mleko Vipava je 
narejena iz posnetega mleka 

W»yter je kot vsi izdelki mlekar
ne Vipava je izdelana iz slovenske
ga mleka, katerega kakovost je pod 
stalnim nadzorom.

Pri izboru desertov za naše otroke 
naj bodo mamice, očki, babice in

dedki, pa tudi skrbniki prehrane v 
vrtcih in šolah pozorni na trditve na 
skutki Mlekarne Vipava:

• visoka vsebnost beljakovin 
(vsebuje 9,9 g beljakovin na
100 g),

• nizka vsebnost maščob (vse
buje le 2,8 g maščob na 100 g),

• brez barvil,
• brez glutena.
Ker se skrb za otrokovo zdravje 

prične z zdravo prehrano, je največ 
kar lahko storimo to, da mu nudimo 
možnost za pravilno rast in razvoj že 
v ranem otroštvu.

Skuta je pomemben vir beljakovin 
in kalcija, ki sta pomembni hranili 
za otrokovo rast. Ker otroci skuto 
velikokrat odklanjajo soji naši izku

šeni tehnologi dodali sadje (jagode 
in banane).

Otrokom mora hrana seveda tudi 
ugajati, zato je Vipavska sadna skut
ka napolnjena v živobarvne lonč
ke, katerih zaščitni znak je kravica 
Nana z nanoške planote, ki poskrbi, 
da sadna skutka ni le zdrava, ampak 
tudi zabavna.

Maturanti s četvorko po rekord
Ajdovščina, 20. maja - Točno opoldne se je na Lavričevem trgu oglasila značilna plesna glasba, ki je 
naznanila začetek letošnje maturantske parade. Četvorko so sočasno plesali po številnih evropskih me
stih, menda je bilo vseh plesalcev več kot 30 tisoč, kar da bo šlo v knjigo rekordov.

Na trgu so se zavrteli tudi ma- pravil Plesni studio Rebula. Še pred 
turanti Srednje šole Veno Pilon iz začetkom sta plesalce prišla pozdra- 
Ajdovščine, ki jih je tudi letos pri- viti ravnatelj in župan. Mag. Alojz

Likar je bil prepričan, da se bodo 
maturanti izkazali tako pri plesu 
kot tudi potem pri maturi. Ker je 
bil letošnji moto maturantske para
de odločen NE alkoholu, se je nanj 
navezal tudi župan Poljšak, ki vidi v 
alkoholu zaroto zahodnega kapita
lizma, saj opojne substance otopijo 
mlade, da potem ne premorejo več 
revolucionarnega duha. Obžaloval 
je tudi, da se na paradi ni zbralo več 
občanov.

Pred plesom je zapel srednješolski 
zbor pod vodstvom Vlaste Lokar 
Lavrenčič, po četvorki pa se je pred
stavila še skupina ADS.

rl

Za njimi je še eno uspešno leto
Dvorana prve slovenske vlade, prepolna dijakov Srednje šole Veno Pilon Ajdovščina, je z navdušenjem 
pozdravila vse nastopajoče na zaključni prireditvi, ki sojo pripravili dijaki sami ob budnem očesu svojih 
profesorjev - mentorjev.

/'"'l lovo od še enega, verjamem, 
^Wda uspešnega šolskega leta, so 
k*-/oblikovali dijaki iz praktič
no vseh letnikov, tako iz programa

predšolske vzgoje kot tudi gimnazi
je. V skoraj uro in pol dolgem pro
gramu smo lahko prisluhnili (in si 
'napasli' oči) v plesnih točkah, do

brih pevskih in glasbenih nastopih, 
doživetem recitalu, ogledali smo 
si pravi kratki film, z naslovom 'V 
rokah usode', ki je prišel izpod rok 
dijakov. Vse skupaj pa je popestril 
še šolski mešani zbor šole z ubra
no zapetima ljudskima pesmima iz 
Afrike. Seveda ni manjkal niti spod
buden, z zadovoljstvom zaradi dose
ženega, obarvan nagovor ravnatelja.

Višek prijetne prireditve pa je bila 
prav gotovo podelitev nagrad naju
spešnejšim dijakom, ki so vsak na 
svojem področju, na državni in tudi 
mednarodni ravni, dosegli uspehe, 
zaradi katerih so profesorji, starši pa 
tudi vsi občani lahko ponosni. Vsem 
skupaj seveda gredo čestitke tudi iz 
uredništva časopisa Latnik.

Marjan Krpan

Starodobniki so še 
vedno v formi
Ajdovščina, 14. maja - Že 18. rally starodobnih vozil, ki ga prireja 
ajdovsko društvo Vipavska dolina, je na sončno soboto privabil 
okroglo stotnijo udeležencev. Skrbno zloščeni lepotci so pritegnili 
zanimanje že pred samim startom, pa tudi ob progi je starodobnike 
in njihove voznike vzpodbujalo veliko ljudi.

"T" etos je bilo na ogled kar nekaj 
novih primerkov (in njiho- 

JL/vih lastnikov), pa seveda tudi 
že poznanih izjemnih vozil, ki bi 
menda prebili ceno sto tisoč evrov. 
Ne samo, da ponosni lastniki starih 
avtomobilov vložijo ogromno časa 
(in tudi denarja) v urejanje vozil in 
v še tako majhne podrobnosti, tudi 
upravljati jih morajo znati, kajti že 
kmalu po začetku dirke jih čaka 
spretnostna vožnja, ki ni mačji ka
šelj. Da morajo biti starodobniki v 
pravi kondiciji, poskrbi že vzpon na 
Planino, kjer pa so si lahko malce

oddahnili ob dobrotah tamkajšnjih 
gospodinj. Nenazadnje jih je čakala 
do Komna še hudo zavita pot. P° 
kraških vaseh so bili, kot že rečeno, 
deležni toplega sprejema, pa najbrž 
tudi zavistnih pogledov, ampak to 
sodi zraven ... tako kot tekmoval
nost med udeleženci, saj so na cilju 
že čakali pokali. In podeljevalka, vi
pavska vinska kraljica Tina Trbižan, 
ki je veliko pokalov podelila članom 
domačega kluba, ki je organizacij
skemu dodal še tekmovalni uspeh- 
rl

Goriška cesta 19, 5271 VIPAVA
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Fasadna opeka peskana

RUMENO ŽIVA

Fasadni umetni kamen

ZUNANJA UREDITEV, OBLOGE, TLAKI in FASADE



DOGODKI ,^isl
Tekmovanje v sakralni glasbi v Bratislavi

Pol točke od zlata
pevci zbora Srečko Kosovel iz Ajdovščine so se udeležili mednaro
dnega tekmovanja v cerkveni glasbi v Bratislave. Iz slovaškega glav
nega mesta so se vrnili s srebrnim priznanjem - od zlatega jih je 
bčilo vsega pol točke.

T^o zlati medalji na Malti pred 
I—^ poldrugim letom, prav tako v 

JL sakralni glasbi, se je vodstvo 
d>ora logično odločilo, da izkoristijo 

'tržno nišo' še enkrat in se odločilo 
festival Musiča sacra v Bratislavi. 

Kosovelove! so medtem posneli in 
ludi že izdali svojo prvo zgoščenko 
s tovrstno glasbo, skladbam, ki so 
j'h posneli v cerkvah v Vrhpolju in 
Logu, pa so dodali še Mašo za umrle 
Štefana Maurija, ki so jo posneli že 
Pred leti v cerkvi na Colu. V cerkvi 
sv. Ane v Kopru pa so nekaj dni pred 
tekmovanjem odpeli zanimiv izbor 
Nabožnih pesmi, ki jih je posnela 
tudi koprska televizija. Nastop, ki je

hkrati služil za generalko, je bil zelo 
uspešen in zato so se možje in fan
tje na Slovaško odpravili z velikimi 
pričakovanji. Že dolgo zbor ni bil na 
tekmovanje tako dobro pripravljen 
in zato tudi dovolj samozavesten. 
Zato je zborovodja Matjaž Šček pred 
tekmovanjem prakticiral le kratke 
(toda intenzivne vaje), da ne bi pre
več utrujal glasov. V pomanjkanju 
primernih prostorov za vaje v hote
lu so se pevci zatekli - na slovensko 
veleposlaništvo (v strogem središču 
mesta), kjer so sočasno s pesmijo 
pozdravili veliko skupino Slovencev, 
ki so prišli z vlakom prijateljstva.

Zbor je na predvečer tekmova

nja v Bratislavi na revijalnem na
stopu odpel štiri pesmi in hipoma 
osvojil simpatije občinstva in kri
tike. Predvsem sta 'zažgali' vsem 
dobro znani Večerni ave, vendar v 
Ščekovi preobleki, in pa moderno 
delo sodobnega poljskega skladatelja 
Janczaka z naslovom Kyrie, ki je za 
nabožno skladbo ritmično izredno 
zanimiva in tudi zvočno deluje sve
že in učinkovito.

Pohvale so pevcem pred odločil
nim nastopom godile in pričakova
nja še povečale. Čeprav je bil tekmo
valni nastop dopoldne (česar pevci 
niso vajeni), so Ajdovci, po jutranji 
telovadbi in upevanju, tudi pred šti
ričlansko komisijo dali vse od sebe 
in program odpeli zelo dobro, po 
večinskem mnenju ta generacija še 
ni bila na tekmovanju tako suvere
na. Še celo vedno kritični dirigent 
Matjaž Šček je bil z nastopom zado
voljen, saj so bili pevci skoncentrira
ni in so zvesto sledili njegovi roki. 
Zanimivo je tudi to, da tekmovanje 
v cerkveni glasbi ni potekalo v kate
ri od številnih bratislavskih cerkva, 
pač pa v zrcalni dvorani nadškofo- 
vske palače, velikega zgodovinskega 
pomena - v njej je bil po znameniti 
bitki pri Slavkovu leta 1805 podpi
san t. i. bratislavski mir med Rusijo, 
Francijo in Avstro ogrsko.

Toda preteklost kosovelovcev po 
nastopu ni preveč zanimala, saj so 
nestrpno čakali na rezultate, ki so 
jih obelodanili šele po večernem 
skupnem petju vseh sodelujočih 
zborov pri slovesni maši v jezuitski 
cerkvi, ki jo je daroval sam bratisla
vski nadškof. 'Samo' srebrna plaketa 
vsega pol točke od zlate je pomenila 
hipno razočaranje in večina pevcev

se je še pred zaključkom slovesno
sti razletela po mestu in tudi zmaga 
Barcelone ni pripomogla k boljšemu 
razpoloženju. Tudi ne tolažilne be
sede korepetitorke Nadje Bratina, 
ki je poslušala vse zbore in zatrdila, 
da bi si kosovelovci zaslužili zlato. 
Podobno je menil tudi skladatelj 
Štefan Mauri, ki je tudi spremljal 
zbor, saj bodo kosovelovci ob njegovi 
80 -letnici posneli zgoščenko njego
vih skladb (nekatere je napisal prav 
za ajdovske pevce): »Komisija je, po 
mojem mnenju, preveč poudarka 
namenjala sami tehniki in discipli
niranosti v pesmi, premalo pa izra
znosti in muzikaličnosti. Nekatere 
skladbe višje ocenjenih zborov so 
bile preveč monotone, če ne že dol
gočasne. Če jo to prevladujoči trend 
v zborovskem petju, potem pa res ne 
vem ...«

Nov dan je razbistril glave in do
sežek, ob poglobljenem pogledu na 
uradne rezultate, pokazal v povsem 
drugi luči - zbor Srečko Kosovel 
je med 12 zbori iz šestih držav ge

neralno osvojil tretje mesto, le pol 
točke za drugim (češkim otroškim 
zborom) in poldrugo točko za ab
solutnimi zmagovalci (avstrijskim 
mešanim zborom). Teh 24,5 točke 
(od 30) je za moški zbor, ki ima za 
razliko od mešanih zborov že po 
naravi manjše izrazne možnosti, v 
bistvu zelo dober, če ne odličen re
zultat. Nenazadnje je bila predstava 
kosovelovcev dovolj atraktivna, da 
so jih že na licu mesta povabili na 
tekmovanje v Švico prihodnje leto.

Toda grenak priokus ostaja - za ti
ste pol točke bi morebiti kosovelovci 
morali poskrbeti z bolj svežo opra
vo, se bolj posvečati protokolu, pri 
tem lobirati in se sploh bolj odločno 
podati v zakulisje in kupčkanje, saj 
tudi pevska tekmovanja niso imuna 
na 'zunanje' vplive. Zanesti se zgolj 
na svoja grla je bilo v tem primeru 
očitno premalo - za zlato, da ne bo 
pomote, saj je pevski nastop sicer iz
zvenel imenitno.

ep, foto Zmago Stegovec

Dan s policistom, kriminalistom, zdravnico, reševalcem

I Rešujmo življenja' v Lokavcu
Tudi na podružnični šoli v Lokavcu smo ob dnevu šole organizirali razne dejavnosti na temo rešujmo življenja. Dejavnosti so vodili zunanji 
sodelavci, ki se pri svojem delu vsakodnevno srečujejo z reševanjem življenj. Učenci smo bili razdeljeni v štiri skupine in vsi učenci smo se 
Udeležili vseh štirih delavnic.

'T TMelavnici, ki jo je vodila 
\ / Martina T. Rupnik, smo 

▼ spoznali delo zdravnika. 
Najprej nas je seznanila z nujnostjo 
uporabe očal in čelade pri kolesarje
nju in o pomoči kolesarju pri padcu, 
dokazala nam je zdravniško torbo s 
Pdpomočki. Nameščali smo vratno 
npornico, preveze ter spoznali me

tuljčka za infuzijo. Poslušali smo si 
bitje srca, učili se imobilizirati zlo
mljeno roko in prst. Opozorila nas 
je tudi na nevarnost jemanja bonbo
nov od tujcev in nam povedala, kako 
ukrepati, če najdemo odvrženo iglo.

Peter Kompara je razložil, kako 
poteka reševanje z reševalnim vozi
lom. Pokazal je notranjost vozila in 
vse naprave, ki so v njem (naprave 
za snemanje srca, naprave za merje
nje tlaka, naprave za merjenje kisika 
v krvi, naprava za dajanje kisika in 
druge pripomočke). Izmerili smo si 
količino kisika v krvi.

Poudaril je, da je za reševalce zelo 
pomembna urejenost. Vse mora biti 
spravljeno na točno določenem me
stu. Ko gre za reševanje življenj so

pomembne sekunde in ni časa za 
iskanje nepospravljenih pripomoč
kov.

Z Alešem Čibejem smo spoznavali 
poklic policista. Najprej nas je opo
zoril, na kaj moramo biti pozorni kot 
pešci in kolesarji v prometu, kako se 
obnašamo na cesti, kje hodimo, kdaj 
se lahko sami vozimo s kolesom, kje 
sedimo v avtu, ali se lahko peljemo 
na traktorski prikolici...

Predstavil nam je, kakšno delo 
opravljajo na terenu, kaj pregleduje
jo in kako potekajo kontrole. Za nas 
učence je bilo najbolj zanimivo usta
vljanje voznikov. Na konkretnem 
primeru smo izvedeli, na kaj yse so 
pozorni pri tem.

Gorazd Jesenko je predstavil 
delo kriminalistov na različnih po
dročjih. Seznanil nas je, kako po
teka preiskava kaznivega dejanja. 
Demonstriral je preiskavo kaznive
ga dejanja (kraje), zavarovanje kraja 
zločina in predstavil različne po
stopke iskanja sledi (odtisi čevljev, 
prstni odtisi na različnih materialih 
z različnimi pripomočki). Vse to 
smo videli in raziskali na konkre
tnem primeru. Ta je bil: Učiteljica 
je iz torbe vzela - ukradla skrinjico, 
ostale predmete v torbi je le prijela. 
Učenci so najprej s pomočjo baterije 
preiskali tla, da bi našli odtise če

vljev. Ker so bila tla čista, smo našli 
le del odtisa čevlja. Skupaj smo nare
dili odtis in zavarovali dokaz. Nato 
smo iskali odtise na različnih stva
reh, ki so bila iz različnih materia
lov. Krivca smo našli po odtisu če
vlja. Na koncu smo si naredili vsak 
svoj prstni odtis.

Dan je bil lep, zanimiv in poučen. 
Hvala vsem strokovnim sodelavcem 
za čas, ki so

si vzeli čas nam predstavili svoje 
bogate izkušnje in nas opozorili na 
nevarnosti, v katerih se lahko znaj
demo tudi mi in kako pomagati bli
žnjemu.

ms

Prvomajska
budnica

ončna nedelja, 1. maja, se je 
^^za prebivalce zgornjega konca 
^^/Lokavca začela malce drugače 
kot po navadi, saj so nas pred go
stilno na Brodu s svojo prvomajsko 
budnico razveselili člani Pihalnega 
orkestra Duka iz Vrhpolja. Pohvalno 
je, da mladi godbeniki skupaj z di
rigentom Janezom Žnidaršičem s 
svojo glasbo ohranjajo pozitivno 
sporočilo prvega maja, ki je praznik 
vsega dela, tudi mnogih vaj, da lah
ko orkester tako ubrano zazveni.

Bojana Kompara

KS Lokavec vabi 
v soboto, 11. 6. ob 20.15, 
na koncert Komornega 
orkestra Nova iz Nove 
Gorice. Koncert bo v 
župnijski cerkvi svetega 
Lovrenca v Lokavcu.

___________________________
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David Pizzoni Marijan Božič

Delo na črno? Ne. hvala!

f M adnje čase zaradi prihajajo- 
M čih referendumov na veliko 

• razpravljamo ali je delo na 
črno škodljivo in kakšne negativne 
posledice ima na gospodarstvo. Kot 
podjetnik se bom omejil na delo na 
črno v smislu opravljanja storitev 
brez potrebnih dovoljenj oziroma 
registracij. Tako imenovani 'šu- 
šmarji' predstavljajo za obrtnike 
in podjetnike predvsem nelojalno 
konkurenco. Ker nimajo registrira
ne dejavnosti, ne plačujejo nobenih 
davkov in prispevkov. Zato imajo bi
stveno nižje stroške poslovanja.

Vprašali me boste, zakaj bi plače
vali več za opravljeno storitev neko
mu, ki ima registrirano dejavnost,

če isto storitev 'šušmar' opravi bi
stveno ceneje?

Prvi vzrok je garancija na opravlje
no storitev. Vsi, ki imamo registrira
no dejavnost, smo zakonsko zaveza
ni h garanciji za opravljeno storitev. 
V primeru nepravilnosti moramo 
le - te odpraviti brezplačno in v naj
krajšem možnem roku. Drugi vzrok 
je višji nivo znanja in poznavanja 
področja, na katerem delujemo. 
Zaradi vedno ostrejših pogojev na 
trgu v zadnjem času in večje kon
kurence smo se obrtniki in podje
tniki prisiljeni stalno izobraževati 
in nadgrajevati svoja znanja. Tako 
vam lahko v okviru svojih znanj in 
izkušenj svetujemo in na koncu bolj 
kakovostno opravimo storitev.

Naslednji argument je dejstvo, da 
obrtniki in podjetniki zaposlujemo. 
Torej, naročilo storitev pri registri
ranemu obrtniku pomeni posre
dno možnost novih delovnih mest. 
Zadnji vidik plačevanja davkov je 
financiranje državnega proračuna, 
iz katerega potem lokalne skupnosti 
pridobivajo sredstva za gradnjo šol, 
asfaltiranje cest, skratka za omogo
čanje višje kvalitete bivanja v našem 
okolju. Torej, z naročilom storitve 
pri obrtniku ali podjetniku, ki pla
čuje davke in prispevke posredno 
pripomorete tudi k večji kvaliteti ži
vljenja v vašem lokalnem okolju.

Na tem mestu pa se nam postavi 
ključno vprašanje - zakaj bi plačeva

li v proračun, če država s temi sred
stvi neracionalno in negospodarno 
upravlja? Zakaj bi plačevali davke 
državi, ki je omogočila, da so neka
teri posamezniki v zadnjih letih brez 
lastnega denarja želeli postati lastni
ki naših paradnih podjetij in jih tako 
postavili na rob propada. Zakaj bi 
dajali državi, ki omogoča upravam 
podjetij v njeni lasti, da si izplačuje
jo nerazumno visoke nagrade?

Odgovor na vsa vprašanja je prav
zaprav preprost. Plačevati moramo 
zato, ker je to še vedno naša država 
in upamo, da bo nekega dne taka, 
kot smo si jo želeli ob osamosvojitvi. 
V tej državi bo vladal pravni red, 
in ne bo sodnih zaostankov. Njena 
vlada bo s sredstvi upravljala gospo
darno in na referendumih se bomo 
odločali, kam bomo investirali 
proračunske presežke. Plače bodo 
zaradi nižjih prispevkov na evrop
ski ravni in splošno blagostanje bo 
omogočalo vsakemu posamezniku 
dopust brez posojila. Vsi bomo ime
li pravico do kvalitetne zdravstvene 
oskrbe in na operacijo bo potrebno 
počakati največ en teden. Glavne 
vrednote v tej državi bodo poštenje 
družbena odgovornost in medseboj
no spoštovanje.

Če se vam zdijo zadnji stavki znan
stvena fantastika, vam zagotavljam, 
da sanje niso bile in nikoli ne bodo 
prepovedane.

Tadej Beočanin

Vsi vemo. Potrebujemo jo. Zdaj.

ir"l| a je prišla na vrsto ... V nede-
| -J Ijo bomo v venčku nepotreb- 

JL nih referendumskih vpra
šanj odgovarjali na eno, povezano 
z zakonom o preprečevanju dela na 
črno, na drugo, povezano z dosto
pom do arhivov in pa tisto, pove
zano z zakonom o pokojninskem in 
invalidskem zavarovanju. Slednje se 
bo po domače glasilo: »Ali smo za 
pokojninsko reformo?«

Reforma že po svoji definiciji pri
naša spremembe, pa naj bo kate
rakoli: zdravstvena, šolska, pokoj
ninska, agrarna ... Vse so pisane s 
ciljem popraviti (tudi prilagoditi, 
izboljšati) trenutno stanje v družbi 
in zato ni čudno, da lahko na primer 
pokojninsko reformo spreminjamo 
vsakih 20 let. Dvajset let nazaj je 
bilo drugače. In čez dvajset let bo 
spet drugače, kot je danes, ko de
mografske spremembe kažejo trend 
upadanja števila mladih in istoča
sno povečanje števila upokojenih. 
Še nedavno so za eno pokojnino de
lali trije, danes delata manj kot dva,

leta 2041 bo za eno pokojnino delal 
samo še eden. In če danes vprašamo 
mlade, ki bodo morali tistega leta 
delati za eno pokojnino, ali bi radi 
delali dve leti dlje ali imeli nižjo neto 
plačo, je odgovor jasen. Dve leti dlje.

Pokojninska reforma ni namenje
na prebivalstvu v zrelih letih; ti so 
si pokojnino, ki bo zaradi pokojnin
ske reforme višja, s svojim delom že 
prislužili ali pa si jo bodo v kratkem. 
Namenjena je nam, mladim, da 
bomo lažje prebili zidove, ki nas lo
čijo od odraslosti: zaključili šolanje, 
dobili zaposlitev, si uredili streho 
nad glavo in ustvarili družino.

Pokojninsko reformo prepozna
vam kot pozitiven in nujen ukrep 
za pravičnejšo porazdelitev bre
men med generacijami. Predstavlja 
ustrezen korak na poti sistemskega 
urejanja problematik medgenera
cijskega sodelovanja v Sloveniji in 
njen padec na referendumu bi bil v 
tem trenutku neugoden za celoten 
sistem zagotavljanja socialne varno
sti, kar bi posebej negativno vplivalo 
na mlade, ki smo zaradi razmer na 
trgu dela pri zaposlovanju v izredno 
slabem položaju in smo zato žal po
gosto primorani koristiti socialno 
pomoč in druge oblike pomoči iz 
javnofinančnih sredstev.

Kot je pokazala raziskava Mladina 
2010, velika večina mladih staranje 
prebivalstva vidi kot resen problem, 
odnose med mladimi in starejšimi 
ocenjuje kot napete in pri tem ne 
pričakuje sprememb na bolje. Mladi

izpostavljajo neuravnoteženo skrb 
za zagotavljanje socialne varnosti 
mladim na eni in starejšim na drugi 
strani, pri čemer največjo težavo vi
dijo v problematikah zaposlovanja. 
Menim, da bi posledice pričujoče 
pokojninske reforme v prihodnosti 
ugodneje vplivale na zaupanje mla
dih v pokojninski sistem. Hkrati 
opozarjam, da je na prvem mestu 
potrebno pristopiti tudi k celovi
temu urejanju razmer mladih pri 
zaposlovanju, na trgu dela in v de
lovnih razmerjih. V pokojninski re
formi zato še posebej pozdravljam 
uvedbo spodbude za zaposlovanje 
mladih za nedoločen čas.

Pokojninska reforma teži k med
generacijski pravičnosti. Pazit ije 
treba, da določenih generacij v pri
merjavi z drugimi ne privilegiramo 
ali diskriminiramo. To načelo so 
pripravljavci zakona upoštevali.

Če mi je že vseeno, ali bom lahko 
bral arhive nekdanje Službe državne 
varnosti ali ne, mi je že manj vseeno 
ali mi bo obrtnik za svoje delo izdal 
račun, da ga bom le imel s čim plača
ti. In zato mi ni vseeno za pokojnin
sko reformo.

Pojdimo na referendum. Za gene
racije, ki danes odraščajo in vsto
pajo v življenje, odločimo o pokoj
ninski reformi s srcem in razumom. 
Obkrožimo »za« ker nam srce bije 
za zanamce in ker nam razum pra
vi, da je pokojninska reforma zaradi 
milijarde evrov primanjkljaja letno v 
pokojninski blagajni nujna. Zdaj.

Kruha in iger...

... igre za kruh ... igre brez kru
ha ... kruh brez iger. Kitajski zid je 
samo poglabljal in prikrival resnico 
obeh strani, Berlinski ter tisti med 
Palestinci in Izraelci tudi. In zid 
na tribuni (poglej sliko levo zgoraj) 
samo prikriva dejstvo, daje na drugi 
strani še vedno pokopališče. In tisti 
tam že vsi vedo, če Bog je. Na tej stra
ni zidu pa ga ni. Navijači z velikim 
transparentom pred seboj pa bodo 
že vedeli. Za njih in njihovo kulturo 
smo zgradili stadion. Stadione pa se 
je gradilo že pred tisočletji in v ne

katerih igrah (gladiatorskih) so p°' 
ražence žive zmetali levom. Danes 
bi se dogajalo natanko isto, če bi le 
zakoni to dovoljevali. Gledalcem na 
tribuni. Izigrani igralci - ne dvomit6 
o tem.

Govori se, da smo občinski svetni
ki krivi za to, da ni prišlo (z odku
pom dela zahodne tribune!!!) do po
plačila nogometnih igralcev. Nismo 
pravi naslov. Ljudje so nas izvolil' 
kot svetnike zato, ker nam zaupaj0’ 
da bomo njihov denar pošteno in 
modro razporejali. Drugega denarja 
ni. Časi so težki. Za kruh brez ig6r' 
Iščemo prostor za kakšnih petdeset 
malčkov, ker ni več prostora v vrt
cih. Da bodo njihove matere lahko 
delale. Za določen čas. Za kruh. Če! 
In kje! Zida se osnovna šola. Denarja 
je le za polovico... Iščemo tudi denar 
za kulturo. Boljšo od tiste na tran
sparentu levo zgoraj.

ZA LJUBITELJE 
DALMATINSKIH PESMI

OKTET CASTRUM
(KUPA BEVANDA)

ume
z gosti

tništihrodja: Nadja Bratina

VSTOPNINA 5€
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^lojz Klemenčič

Proslava v štirih slikah

1' SLIKA : Proslava občinskega 
Paznika
Mova moda. Nekateri nagrajenci 

Uvajajo od letos naprej prakso, da se 
v zahvalnem govoru najprej zahva- 
'ijo nekako takole: »Hvala mojemu 
s°sedu temu in temu, ki je svetnik v 
Občinskem svetu Ajdovščina, da me 
)e (nas je) predlagal za to nagrado

Zanimivo, da svetniki v gradivu 
1)6 zvemo, kdo je koga predlagal, 
"'ti kdo vse so bili nominiranci za 
°bčinske nagrade. Zvemo le, koga 
Ptedlaga Komisija za mandatna 
vPtašanja, volitve in imenovanja.

letos je veljalo, da je predlaganje 
diskretno in izbor nagrajencev lah- 
1(0 narejen le soglasno.

SLIKA: Družabni del, ki ni dru
žabni
Po proslavi je občinstvo v avli 

Ustvarilo živi zid okrog miz, ki so 
Ponujale hrano in pijačo. Iz varne 
razdalje je bilo prav zanimivo gle- 
'kh, kako so si nekateri udeleženci 
sPretno basali pršut in sir v torbice in 
celo v žepe. Ko so se spraznile mize, 
'eje sprostil tudi prostor. Ljudje, ki 
Uodijo na vse prireditve zgolj zaradi

pogostitev, so zapustili prizorišče. 
Nepopravljiva 'napaka'. Zadolženi 
za strežbo so namreč takrat na novo 
prinesli nekaj hrane na mize.

Upam, da bo naslednjič na voljo le 
kozarec vina in soka in da bo Občina 
ta denar namenila v druge namene. 
Na proslave pa bodo hodili le tisti, ki 
spoštujejo namen proslave.

3. SLIKA: Proslava občinskega 
praznika - klepet

Politično aktiven, spoštovan ajdo
vski mladec me je pocukal za rokav: 
»Za bruhat! Z letošnjimi nagradami 
ste naredili štalo. Vas ne razumem!« 
Opla fant. »Glej, tam pri mizi imaš 
svoje predstavnike v Občinskem 
svetu. Vprašaj jih, zakaj so se tako 
odločili. V svetniški skupini SDS 
smo s podporo vse opozicije zahte
vali, da glasujemo o vsakem nagra
jencu posebej in ne v paketu, vendar 
župan našega predloga ni hotel dati 
niti na glasovanje. Naše stališče je ja
sno - nagrada za politika je ponovna 
izvolitev na naslednjih volitvah.«

Bradica je malo trznila: »Ma ja, 
vseeno je za kozlat!«

4. SLIKA: Ironija
Človeku, ki vodi najbolj inovativ

no podjetje v Evropi in kot za stavo 
pobira svetovne nagrade za svoje 
izdelke, bo najbrž podelilo nagrado 
mesto Gorica (stara Gorica, da ne bo 
pomote).

Dragi Netopir, sporoči. Pridemo v 
podporo z aplavzom.

OKVIR.
Pravo vsebino so proslavi dali: 

eolski pevke in pevci ter predvsem 
tandem Boris Pahor - Evgen Bavčar. 
Čestitke!

APEL.
Vsi kandidati za nagrade v letu 

2012, takoj v boj. Lobirajte, bodite 
prijazni, najdite si prijatelja, ki vas 
bo predlagal. Predvsem pa pazite, da 
bo iz 'ta prave' stranke ali liste !

Andrej Curk

1 f poletnih mesecih se skoraj 
vsako popoldne odpravim 

* na vrt restavracije Primorja, 
Jer vržem dve ali tri na karte in po- 
ebatiram s prijatelji. Zadnjič je debata 
anesla na novo kosilnico, ki da jo je 
bčina Ajdovščina kupila za 24.000,00 
“°zor! To ni kosilnica za travo za sila- 
za krmo ali pač za grmovje ob cestah. 

a kosilka naj bi kosila travo na novem 
^gometnem igrišču. Seveda nisem 
Veriel takorekoč 'gostilniški' govorici, 
*ato sem se naslednji dan pozanimal

pri našem SD - jevskem članu občin
skega sveta, Mitji Tripkoviču. O kosilki 
ni vedel nič. Se je pa pozanimal in čez 
par dni mi je potrdil govorice. Zavod za 
šport Ajdovščina je kupil kosilnico za 
nogometno travo na stadionu, ki ga bo 
morda jeseni šele prevzel v upravljanje. 
Občina Ajdovščina bo Zavodu refundi- 
rala nakup.

Sedaj ima stadion v upravljanju (beri 
brezplačnem najemu) NK Primorje, 
Zavod za šport pa ima osnovno sred
stvo, ki gotovo brez najemnine dela 'na 
tujem'. Kosilka že kosi in sicer znaša 
njen odkos dobra dva metra. Prejšnja je 
kosila zgolj 80 - centimetrski pas trave. 
Torej, stadion bo pokošen dva do tri
krat prej. Za koga? Ljuba mati moja!? 
Kje smo? V največji krizi, v časih, ko je 
Zavod za delo Ajdovščina poln brezpo
selnih, naš župan kupuje kosilko za fuz- 
balski stadion. Cena? Petdeset (50) pov
prečnih penzij!? Ma ne me basat!? Kdaj 
bo konec teh neumnosti? Javno sprašu
jem - kaj je bilo narobe s staro kosilko? 
Mar ni več kosila? Kdo si je spomnil in 
kdo dvignil roko za ta nakup? Prosim 
poimensko!

V mojih očeh bo deležen prav poseb
nega mesta. 'Pokosil' ga bom s pogle
dom !

Igralec ragbija Mihe Brejca
V torek, 17. maja, je bila v Lavričevi knjižnici v Ajdovščini predstavitev romana Igralec ragbija avtorja 
Mihe Brejca. Predstavitve seje poleg pisca udeležil še Tomaž Zalaznik, direktor založbe Nova revija, ki 
je knjigo izdala. Prireditev je povezovala Zdenka Žigon iz Lavričeve knjižnice.

jlf > tem leposlovnim delom se Miha 
Brejc prvič predstavlja kot roma- 
nopisec. Pred tem je sicer že izdal 

več strokovnih knjig, za katere je gra
divo črpal iz svojih delovnih izkušenj. 
Kot vodja Varnostno informativne 
službe v letih 1990 - 1993 je natančno 
spoznal delovanje varnostno obve
ščevalnih služb v času osamosvajanja 
Slovenije in te izkušnje opisal v knjigi 
Vmesni čas, ki je izšla leta 1994. Svoje 
izkušnje kot evropski poslanec v letih 
2004 - 2009 pa je opisal v knjigi Prvi 
mandat.

Roman Igralec ragbija temelji na re
snični zgodbi dveh mladih ljudi in se 
dogaja v drugi polovici osemdesetih 
let prejšnjega stoletja. Junakinja roma
na Lija, svetovalka direktorja v podje
tju, ima nalogo, da na točno določen 
dan organizira gostovanje francoskih 
ragbistov. V romanu sledimo ljube
zenski zgodbi med Lijo in francoskim 
igralcem ragbija, v ozadju pa se odvi
jajo politične spletke in prevare. Preko 
Lijine zgodbe se razkriva sicer skrbno 
skrivana skorumpiranost političnih ve
ljakov. Od tod pa do zgodbe o orjaškem

in nadvse surovem lovu na razkrivalko 
kriminala ni daleč.

Brejc je v predstavitvi povedal, da se 
je za slog političnega trilerja odločil 
zato, da bi na ta način privabil mlade 
bralce, ki niso živeli v tistem času, in 
jim preko te zgodbe prikazal, kakšno 
je bilo življenje v nekdanji Jugoslaviji. 
Predstava mladih o Jugoslaviji je na
mreč precej romantična in izhaja iz 
pripovedovanj, kako je bilo nekoč lepo. 
Pa je bilo res? Prevečkrat namreč poza
bljamo na strah, v katerem smo živeli. 
V javnosti se ni smelo odkrito govoriti 
o vseh temah, v službah je bil nad vsemi 
partijski sekretar, ki je imel praktično 
neomejeno moč. O vsakem se je vedelo 
vse. Po dostopnih arhivskih podatkih 
je bilo nadzorovano več kot 120.000 
prebivalcev Slovenije, prav toliko pa je 
bilo ljudi, ki so te nadzirali. Te števil
ke nam povedo, da je bila nadzorovana 
kar četrtina slovenskih družin.

Na koncu je avtor povedal še zani
mivo misel, s katero je zaključil pred
stavitev: »Ko vidiš jetra države, te to 
obremenjuje. Knjiga Igralec ragbija je 
poskus, da del teh bremen prenese tudi 
na bralca.«

Uroš Zupan, predstavnik za odnose z javno
stjo 00 SDS Ajdovščina

Bolniška odsotnost zaposlenih je 
odraz stanja v družbi
Tako menijo udeleženci 
okrogle mize o zdravstvenem 
absentizmu, ki sta ga v j 
novogoriškem centru Magma X 
organizirali Vzajemna in center 
Magma X.

Podatki o bolniški odsotnosti z dela 
so zaskrbljujoči. Iz raziskave Zavoda 
za zdravstveno zavarovanje Sloveni
je (ZZZS) je razvidno, da je bilo leta 
2009 zaradi bolniškega staleža izgu
bljenih prek deset milijonov delov
nih dni. Zaradi bolezni ali poškodb 
tako dnevno izostane okoli 39 ti
soč ljudi. Kako rešiti problematiko 
zdravstvenega absentizma? Kje so 
vzroki? O tem so na okrogli mizi v 
Novi Gorici razpravljali strokovnjaki 
s področja zdravja in predstavniki 
vodstev podjetij.
Da gre za veliko težavo, ki obreme
njuje številna podjetja, saj vpliva na 
produktivnost, učinkovitost in stro
ške podjetij, hkrati pa vpliva tudi na 
motivacijo zaposlenih in zmanjšuje 
dobičkonosnost podjetij so se stri
njali udeleženci okrogle mize v Novi 

' Gorici. Na njej so sodelovali doc. dr. 
Bojan Knap, zdravnik in strokovnjak 
za regeneracijo telesa v procesu 
treninga, prof. dr. Borut Štrukelj, 
predstojnik katedre za farmacevt
sko biologijo na ljubljanski fakulteti 
za farmacijo, sociologinja Anka Zajc, 
strokovnjakinja za kadre ter Marje
ta Furlan, direktorica podjetij intra 
Lighting in Dabra, ki upravlja s cen
trom Magma X.

Absentizem lahko preprečimo 
z motivacijo
Podatki raziskave ZZZS kažejo, da je 
bilo v letih od 2000 do 2008 v Slo
veniji odsotnosti zaradi bolniškega 
dopusta sicer nekaj manj, pa kljub

temu še vedno precej več kot v so
sednjih, primerljivih državah. Zakaj 
je pri nas več odsotnosti z dela za
radi bolezni kot v drugih državah? 
Mirnsko podjetje Intra Ligting, ki ima 
proizvodnjo v Sloveniji, Srbiji in na 
Hrvaškem ima po besedah direkto
rice Marjete Furlan različno stopnjo 
bolniške odsotnosti. »V proizvodnji v 
Sloveniji je bila bolniška odsotnost 
desetodstotna. Prav zaradi tega 
smo začeli s spodbujanjem navzoč
nosti na delovnem mestu z dodatno 
spodbudo pri plači. Prvo leto so bili 
rezultati dobri, kasneje ne več. V Sr
biji in na Hrvaškem, kjer smo prevze
li podjetja pa je bila bolniška odso
tnost pred leti kar 28-odstotna, zdaj 
je le okoli petodstotna,» pojasnjuje 
Furlanova. Po mnenju sociologinje 
Anke Zajc se zaposleni premalo 
zavedajo pomena njihove navzoč
nosti na delovnem mestu, saj to 
pomeni večjo produktivnosti in bolj
še plačilo. »Zagotovo je to odvisno 
tudi od zadovoljstva zaposlenih in 
zdravega oziroma dobrega odnosa 
vodstva do zaposlenih. Posebej po
membna je komunikacija med vod
stvom in zaposlenimi,»je poudarila 
Zajčeva.

Tudi zdravniki nosijo del 
odgovornosti
Doktor Bojan Knap meni, da so ne
kateri zdravniki včasih preveč ra
dodarni pri predpisovanju bolniške 
odsotnosti, vendar je po njegovem 
mnenju to zelo težko tudi dokazati. 
Na vprašanje, koliko je po njegovem 
mnenju simuliranja bolezni pa je 
Knap odgovoril :« Okoli 20 odstot
kov.« Glede na to, koliko receptov je 
predpisanih in nikoli izdanih pa lah
ko po mnenju Boruta Štruklja izra
čunamo, da gre za pet do deset od
stotkov simuliranih bolezni. Tudi po

mnenju Furlanove je pri nas največji 
problem simuliranjae bolezni med 
zaposlenimi.»Če na primer delavca 
izločiš z delovnega mesta zaradi al
koholizma bo ta naslednji dan prišel 
z zdravniškim potrdilom, »pravi. Po 
mnenju Zajčeve pa je največja teža
va v tem, da so ljudje zaradi stanja v 
slovenski družbi postali otopeli, zato 
je tudi nezdrav odnos zaposlenih do 
podjetij.

In kje so rešitve?
Slišali smo kar nekaj predlogov za 
rešitev problematike absentizma 
pri nas. Po mnenju Marjete Furlan 
je osebni zgled tistega, ki vodi pod
jetje izredno pomemben, pomemb
na je tudi motivacija zaposlenih in 
redna komunikacija z njimi. » Prav 
zato smo ustanovili športno kultur
no društvo, s katerim spodbujamo 
zaposlene tako pri za rekreacijio kot 
tudi za kulturne dejavnosti,« pravi. 
Absentizem bi lahko zmanjšali tudi 
tako, da bi tistim, ki so redno navzo
či na delovnem mestu dali dodaten 
dopust, ki bi ga lahko izkoristili za 
preživljanje prostega časa v naravi. 
Recept za zmanjšanje zdravstvene
ga pbsentizma je torej zdrava pre
hrana, redno rekreativno gibanje in 
»zdravi« odnosi med zaposlenimi in 
vodstvom podjetij.

VZAJEMNA magma www.vzajemna.si
Jaz zate, ti zame. ((GmoMŠD
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Aleksander Lemut

Od koga bomo živeli in preživeli?

A jdovski občinski svetni- 
/\ ki so na svoji zadnji seji 

JL A-enoglasno potrdili name
ro občine, da odkupi kontrolni 
paket delnic in zadrži Fructal v 
domači lasti. Model lastninje
nja, ki ga sta ga zasnovala župan 
Marjan Poljšak in njegov svetova
lec Peter Velikonja pa je pritegnil 
in prepričal ministrico za gospo
darstvo Darjo Radič in dobil pod
poro dobršnega dela slovenske 
politike. Socialno podjetništvo? 
Kooperative? Novo zadružništvo? 
Prebiram komentarje bralcev ča
sopisov in spletnih forumov ter ne 
morem verjeti. Komentarji so »mo
rilski", uničujoči! Gremo naprej v 
preteklost! Komunajzarji se vrača
jo! To bo biznis, naše tovarne, naše 
breskve, pa še sok bomo sami po
pili! In tako naprej. Iščem kakšno 
podporo, odobravanje, vzpodbudo.

Pa je ne najdem! Preberem še ne
kaj novinarskih komentarjev in v 
podtonu posmeh. Zadeva izpade 
neresna, tako rekoč mešanica cir
kusa ter nostalgije po socializmu 
in družbeni lastnini. Ko je bilo še 
vse „naše“!

Prešine me misel. Ljudje božji, pa 
od koga bomo v tej državi sploh ži
veli in preživeli? Ko bomo vse raz
prodali in bomo samo še »delovna" 
kolonija. Stanje je pravzaprav že 
sedaj katastrofalno. Imamo skoraj 
600.000 upokojencev, približno pol 
milijona »mladine", 115.000 ne
zaposlenih, 154.000 javnih usluž
bencev, armado zaposlenih v mo
nopolnih paradržavnih podjetji in 
tako naprej. Pravzaprav ustvarja in 
proizvaja novo dodano vrednost 
le še dobrih 110.000 delavcev. 
Kar pomeni le vsak 18 prebivalec 
Slovenije. Številka in podatki so 
»grozljivi". Manevrskega prostora 
je vsak dan manj. Evropska unija 
nam bo v kratkem prepovedala do
datno zadolževanje, ki zadnja leta 
presega dve milijardi € letno in to 
samo za proračunsko oziroma jav
no porabo. In ostane nam še raz
prodaja družinske »srebrnine"! Ni 
jo več prav veliko! In kaj potem? 
Bankrot? Če kdo računa na »teto" 
Evropo se moti. Malo morgen! 
Treba bo zasukati rokave, stopiti

skupaj in kot se reče po starem - 
nastaviti »rit"!

Ne bi si upal trditi in prepričevati, 
da je vsa rešitev v socialnem pod
jetništvu in kooperativah. Sploh 
ne! Vem pa nekaj. Spoštovanje in 
priznanje gre tistemu, ki si v tej 
situaciji upa predlagati, se izposta
vi in išče rešitve. Čeprav ve, da bo 
zelo verjetno ostal samo »poplju
van". Ker, če ne greš na pot, ne boš 
nikoli prišel na cilj! Komunajzarji 
se vračajo, da bi šli naprej v prete
klost? Lepo vas prosim, ma ne me 
»basat". Z direktorjem Kmetijske 
zadruge Tolmin gradiva v našem 
marketu v Kanalu mesnico. Niko 
Maver zase pravi, da je hribovc in 
puntar. Iztrgal je Planiko Kobarid 
in zadrugo iz objema zagrebškega 
Kraša, se hitro razvija in gre odloč
no naprej. Pravkar je bil s celotnim 
upravnim odborom zadruge na 
Finskem. Le zakaj bi obiskal od
maknjeno in nepoznano Finsko? 
Zato, ker je vsak Finec v povprečju 
član vsaj petih zadrug, ker tam za
druge predstavljajo skoraj polovico 
»lastnine". Največji finski trgovec 
ima skoraj polovični tržni delež 
in je »zadruga"! Ti »komunajzar
ji" ti, kako vas ni sram. Francoski 
Carrefur, drugi največji svetovni 
trgovec, je kooperativa. Prav tako 
francoski Leclerc, šesti največji tr

govec na svetu, je tudi kooperativa. 
Pa lahko gremo samo čez mejo. 
Italijanski COOP je kot skupina 
drugi največji italijanski trgovec 
in je kooperativa. V Italiji je koo
perativ na tisoče in so učinkovito 
»orožje" proti uničujoči globaliza
ciji. Prav zaradi njih je preživelo na 
deset tisoče kmetij, malih trgovcev 
in obrtnikov. Komunajzarji po
kvarjeni! Trdim, da je zaradi tega 
preživela tudi Farna - Vipava, ki je 
članica dveh italijanskih koopera
tiv in je tako ohranila svojih sto de
lovnih mest. V Sloveniji smo dajali 
pobude, sklicevali sestanke, pisali 
celo statut. Vse je bilo zaman, ne
zaupanje je bilo preveliko, „duh“ 
preteklosti premočan. Odšli smo 
preko meje, v »gnili" kapitalizem, 
tam do zadružništva oziroma koo
perativ pač nimajo predsodkov.

Pa bi bilo lahko tudi pri nas vse 
drugače. Če bi le slutili, vedeli, 
kam pes taco moli. V procesu la
stninjenja smo razdelili državlja
nom Slovenije v obliki certifikatov 
40 % družbene - »naše" lastnine. 
Le zakaj niso tedaj sindikati zbrali 
certifikate, ustanovili družbe poo- 
blaščenke in zadržali najmanj kon
trolne deleže vpodjetjih. Neomajno 
sem prepričan, da je največji del 
»umazanega" posla opravil prav 
»prvi" sindikalist Dušan Semolič,

ki je »poskrbel", da se to ni zgD' 
dilo. Moral bi, pa ni. Dolga leta so 
bili sindikati »neslišni", tako rekoč 
podaljšana roka »kapitala". Sedaj 
vpije, ko je vsega konec, ko je vlak 
že zdavnaj odpeljal. Verjamem- 
da zgodovina njegovega »zločina 
proti »delavcem" ne bo spregledala-

Vendar je to žal že zgodovina- 
Realnost in kriza pa je tu! V tej 
državi in v tem trenutku, se še ve 
dno ne moremo jasno in nedvou
mno opredeli, kakšna in od koga 
bo »lastnina". Tajkuni so potonili- 
lastniški deleži so začasno »parki
rani" v bankah. Bo ostala v doma
čih rokah ali jo bomo morali res 
prodati tujcem. Vlada naj bi stra
tegijo končno predstavila na sam 
predvečer dneva državnosti. Kako 
primeren dan, da ljudem sporoči
mo, da bomo morali razprodati še 
preostalo polovico »države".

In prav zato! Nehajmo se obkla
dati z „komunajzarji“in s polprete
klo zgodovino, kot nekaj samo sla
bega. Smo tukaj in zdaj, sredi težke 
finančne in gospodarske krize- 
Predvsem pa sredi krize vrednot in 
moralnega razkroja vseh por druž
be. Eden od izhodov je tudi v tem- 
da pogledamo k sosedom in pre
vzamemo njihove dobre rešitve, pa 
čeprav »dišijo" po naši »družbeni 
preteklosti.

EU^.20'2 NOVI pro.cee^
www.ng.kia.si

Venga že od

.590/EUR
cee'd sporty wagon že od

1.990/
Sportage že od

890/EUR

7-letna garancija Popolna Varnost Najsodobnejša Tehnologija

\ .

Nepremagljiva Cena Vrhunski Design

KIA - Največ za Vaš denar!

Cena Venge že vključuje 3x popuste Joker 2.000 EUR 
(zaloga 1200 EUR + enkratno plačilo 400 EUR + mlada družina 400 EUR)- 

Cene vključujejo vse dane popuste in prihranke ter ne vključujejo kovinske barve 
in prevoza. Natančnejši pogoji garancije so na voljo v garancijski knjižici vozila, oz pri 

pooblaščenem zastopniku vozil Kia Slike so simbolične

KIA NOVA GORICA
Ul. Vinka Vodopivca 8,
Kromberk, 05/333-0303
Poraba goriva in emisija za pro_cee'd 3,9 - 8,31/lOOkm, 113 -158 g/km C02, za Vengo je 4,3 - 8,41/lOOkm, 124 -155 g/km C02, za cee'd sporty wagon 
4,1 - 9,81/lOOkm, 122 -165 g/km C02,za novi Sportage je 4,8 -10,6 i/lOOkm, 139 -195 g/km C02.Vse nadaljnje informacije o specifični porabi goriva in 
specifičnih emisijah C02 iz novih osebnih vozilih najdete v priročniku o varčni porabi goriva in emisijah C02, ki ga lahko brezplačno pridobite na prodajnem 
mestu in na spletni strani dobavitelja.
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^Pazzapanova soba v Pilonovi galeriji Dobrodelni koncert

Prijatelja pod isto streho
^idovščina, 24. maja - Ministrica za kulturo Majda Širca je v Pilonovi galeriji slovesno odprla 
Pazzapanovo sobo. Avlo galerije je že doslej krasil znameniti Spazzapanov kip Pilona, pa tudi Pilon 

^Spazzapana ovekovečil na sliki. Njuno prijateljstvo bo s posebno sobo dobilo še dodatno vrednost.

li, kot je dejala ministrica, 
si bosta »... dva umetnika z 
zahodnega roba, ki sta žive- 

a v izrednem času, med vojnama, v 
^izah in v močnih umetniških tur
bulencah modernizma, odslej bližje, 
fud isto streho«.

Kot je v nagovoru povedla dr. 
Irene Mislej, direktorica galerije, 
je soba nastala na osnovi donacije 
Spazzapanove hčerke Nuše Lapajne, 
ki je ajdovski galeriji podarila sedem 
del iz umetnikovega torinskega ob
dobja, ki »idealno pokrivajo dvajse
tletni lok njegovega ustvarjanja, so 
pa slovenski javnosti praktično ne
poznana. Dodali smo še dve deli iz 
naše lastne zbirke, dragocena pa je 
tudi podarjena arhivska dokumenta
cija - to so'predvsem pisma in izrezki 
iz časopisov, vse skupaj pa bo na voljo 
tako našim kot tudi italijanskim raz
iskovalcem Spazzapanove dedišči
ne,« je povedala Mislejeva.

Spazzapanova soba oziroma sobi
ca (Mislejeva ministrice ni pozabila 
opozoriti, da se galerija že spopada s 
prostorsko stisko) je umeščena v prvo 
nadstropje, v stalno Pilonovo zbir

ko. Čast prvega ogleda (brez rezanja 
traku) je seveda doletel ministrico, 
umetnikovo hčerko in ajdovske
ga župana, ob strokovnem vodstvu 
Mislejeve, ki je tudi poskrbela za raz
pravo v zajetnem in dvojezičnem ka
talogu, ki je dogodek pospremil.

rl

^ladi o mladostnih težavah

'Kozarček preveč' Stelle Kos
Ajdovščina, 30. maja - V Lavričevi knjižnici je bila dopoldne predstavitev druge knjige mlade avtorice 
^elle Kos z naslovom Kozarček preveč. V bistvu sta bili predstavitvi dve, najprej za 3. letnik vzgojiteljske 
^meritve na Srednji šoli veno Pilon iz Ajdovščine, kasneje pa še za drugi letnik.

rA tella Kos, ki je tudi sama obi- 
,X skovala to šolo in pred tremi 
'^leti maturirala, zdaj pa študira 
'abištvo, je šla v svoji drugi knjigi še 
s°rak naprej pri opisovanju mlado- 
stuih težav, saj se posveča posledicam 
Ivanja alkohola in spogledovanju s 
StUrtjo. Takorekoč svojim vrstnikom 

položila na srce, naj se ne vdajo 
>red prvo oviro, saj se še v tako tež- 
J situaciji vedno lahko najde rešitev, 
'eje le dovolj vztrajnosti. Pri tem so 
butti lahko v največjo oporo prijate- 
i' 'n sošolci, celo bolj kot družina in 
Stanove. Stella je to dijakom pona- 
!°rila tudi z lastnim primerom, ki

sicer še zdaleč ni bil tako dramatičen se je le zbrala in v četrto naredila, 
kot zgodba njene literarne junakinje Predstavitev knjige v knjižnici je 
(ki je po ljubezenskem razočaranju bila nekoliko nenavadna, saj so se z 
in 'kozarčku preveč še zanosila in avtorico pogovarjale kar učenke, ki 
si po nesprejemanju okolice celo po- so knjigo že prej prebrale in se na po
skusila vzeti življenje), da je namreč govor seveda pripravila, dijaki(nje) 
kar trikrat zapored padla na izpitu in pa so sedeli(e) na tleh. 
ko je študij že skoraj obesila na klin, rl

Sončnica

^ odpiranjem velikih nakupo- začele ugašati trgovinice po starih
Mirtih centrov na obrobjih mest so mestnih jedrih. Ajdovščina ni iz

jema. Na nekdanje trgovske lokale 
spominjajo obledeli napisi, poleplje
ne ali prašne šipe na vegastih oknih, 
itd. V tujini so bolj ali manj uspešno 
že izpeljali takoimenove 'revitaliza
cije' mestnih jeder in jim vdihnili 
nove vsebine. Ajdovščino to še čaka 
in v čakanju na boljše čase redakcija 
Latnika podeljuje sončnico društvu 
Most, ki skrbi za izložbe nekdanje 
prodajalne Peko na Prešernovi ulici. 
Vanje redno postavlja likovne stva
ritve in druge izdelke svojih članov, 
ki se na ta način neposredno pred
stavijo širši javnosti. Pa še šipe so 
čiste!

rl

Oblaki, oblaki, 
nikoli enaki
Ajdovščina, 9. maja - V dvorani prve slovenske vlade je Osnovna 
šola Danila Lokarja (v obeležitev dneva šole) pripravila zanimiv do
godek s humanitarno noto. Izkupiček so namreč namenili učencem 
šole iz socialno ogroženih družin.

"'T '▼"goste so povabili nekatere 
\/ znane Ajdovce, nekdanje 
V učence šole, ki so ponesli 

slavo Ajdovščine v svet. Na odru 
so se tako zvrstili podjetnik Ivo 
Boscarol, vrhunski plesalec Miša 
Cigoj in pevka Polona Furlan. Z nji
mi seje pogovarjala nekdanja ravna
teljica šole Ivana Slamič.

Za prijetno razpoloženje polne 
dvorane so poskrbeli še sedanji 
učenci šole, ki tudi že žanjejo uspe
he v obšolskih dejavnostih. Preplet 
spominov in glasbe talentov različ
nih generacij je izzvenel v prijeten 
večer in tako se je v škatlico ob izho
du iz dvorane nateklo 683 evrov, rl
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Elvis Jackson

Križanke so padle na glavo
Ajdovska skupina Elvis Jackson je ponovno presenetila in presegla pričakovanja obiskovalcev in medi
jev ter dokazala, da si upravičeno zasluži naziv najboljše punk rock skupine pri nas.

"V '▼‘četrtek, 19. maja so skupaj s 
\ / predskupino S.A.R.S. in več 
V kot petdesetimi gosti, ki za 

spremembo niso bila zveneča in me
dijsko razvpita imena, temveč glas
beni kolegi, ki jih neizmerno cenijo, 
poskrbeli na svoj način za štiri ure 
odlične zabave in kvalitetne glasbe. 
Buda, Soki, Slave in Berto so spekta
kel pustiti odpreti bobnarski skupini 
laške pihalne godbe. V štirih pesmih 
so samostojno ali v sodelovanju z 
Elvis Jackson navdušili mladi pev
ci Akademskega pevskega zbora 
Univerze na Primorskem, svoj do
prinos sta vpesmi 'This Time' pustila 
tudi čelist Samo iz skupine Aperion 
ter izjemen vokalist in dober prija
telj skupine Ivo Špacapan. Slednji je 
tudi zaslužen za aranžmaje zbora v 
pesmih 'Dry Your Tears', 'Unlucky 
gay' (začetek pesmi), 'Smoke The 
Herb' ter 'Street 45', posebej pa nas 
je zbor prebudil z neuradno primor

sko himno in partizanskim hitom 
»Vstajenje Primorske«, ki je tudi za
ključila prvi del nastopa. V prvem

delu koncerta so obiskovalci slišali 
še izvirno predelavo pesmi 'LoserV 
izvedbi Ante Upedanten, akustične 
in vedno vedre verzije Ane Pupedan, 
ki so na odru skupaj z Bertom od

HOTEL GOLD GIU® w #p@wšam
Nova restavracija Planika

Vrhunska mediteranska kuhinja alla karte, odprta in ustekleničena vina iz Vipavske doline.

Pivnica Castrum
Domače kvasno pivo brez konzervansov iz lastne pivovarne, z možnostjo nakupa piva za domov v 

2 I pvc embalaži (4,80 €)in nakupa 25 I soda (42 €). Pri nakupih 50 i in več posodimo točilni aparat.

Restavracija Castrum
Vsak delovnik malo kosilo (4,80 €): meni mesni, ribji ali zelenjavni s sladico, klasične jedi po 

naročilu za vsak žep, odprta vina Barbera, Rebula, Vrtovčan in Teran (po 0,80€ / 1 del).

Pizzerija Castrum
Vse vrste pic iz domače krušne peči (4,80 do 8 €), naročanje pic na tel. 05-3644707. 

Prevzem pic v kartonasti embalaži v pizzeriji.

. Hotel z 39 sobami obratuje non-stop, pivnica 07-23, pizzeria 11 -23, restavracija Planika 12-22.

54 članski kolektiv Hotela vas prisrčno pozdravlja in vabi, da si tu in tam privoščite kosilo, večerjo, 
praznovanje v paru ali večji skupini, v prijetnem ambientu v središču mesta. Vljudno vabljenil

Glasbena šola Vinko Vodopivec

Zaključni koncerti
igrali tudi eno od svojih klasik. V 
verjetno najbolj adrenaliskem delu 
koncerta, pesmi 'Not Here To Pray' 
pa so se po odru pogumno in drzno 
podali in poleteli skajterji iz eki
pe Obsession teama: Tomaž Šantl, 
Dejan Gostimirovič in Tadej Skrbiš.

Elvis Jackson so v podpori zelo 
prepričljive zvočne, svetlobne in vi
deo slike zelo suvereno in z veliko 
mero energije odigrali še največje 
hite iz celotnega delovanja skupine, 
kot so npr. Hawaiian club, Morning, 
Wake Me Up!, Dreams, You and 
I . Vzdušje v Križankah je bilo ne
verjetno in zelo sproščeno, toaletni 
papir je ponovno letel po zraku, ni 
se manjkalo norih vragolij banda in 
Budinih stoj na glavi ter stage divin- 
ga, ki so se ga pogumneži lotili kljub 
ograji pred odrom.

"V TT glasbeni šoli Vinko 
Vodopivec nabira znanje 

V več kot 400 učencev. Mnogi 
med njimi so že dosegli zavidlji
vo raven znanja in se udeležujejo 
tekmovanj na različnih ravneh. 
Primerno pa je, da jih sliši tudi do
mače občinstvo. Nastopi učencev 
sodijo med pomembne elemente uč
nih načrtov, saj prikazujejo rezultate 
dela učencev in učiteljev in so oblika 
stikov s starši in z javnostjo. Poleg 
tega se učenci združujejo v komor

ne zasedbe in večje orkestre. Vsi s 
ne bi mogli predstaviti na enem za 
ključnem koncertu, zato so se letoS 
odločili kar za šest skupinskih j 
slopov in to na različnih prizorišč' 
(Zemono, Dvorana prve slovens ^ 
vlade, Pilonova galerija). V okvi1^ j 
šole deluje tudi baletni oddelek p°^ 
vodstvom Sergeja Semenjuka, K
je skupaj s harmonikarskima orke

stroma predstavil v Ajdovščini (na 
fotografiji). r|

Obiskovalci so bili priča resnič
no vrhunskemu koncertnemu in 
adrenalinskemu spektaklu, ki je 
upravičil in po kritikah sodeč, celo 
presegel vsa pričakovanja obisko
valcev in zbranih medijev. Fantje so 
vnovič dokazali, da se odlično znaj
dejo tako na klubskih, kot tudi na 
velikih odrih, v svoji bogati glasbeni 
karieri pa so zabeležili pomembno 
stopničko in se pridružili najve
čjim tujim in domačim izvajalcem 
in skupinam, ki so uspele napolniti 
naše najlepše odprto prizorišče am
fiteatra Križank v Ljubljani. Elvis 
Jackson so z nastopom v Križankah 
resnično triumfalno zaključili tur
nejo Against The Gravity, kmalu pa 
se podajajo na številne festivalske 
nastope, kjer bodo večino časa pre
živeli na tujih odrih.

EJ KURZ ROCK Vibe 
foto Žiga Lovšin in Matej Svoljšak

<'deie
^0/ i a$'

/01 .ustvariš1'znanje

LJUDSKA
UNIVERZA
AJDOVŠČINA

POLETJE
na Ljudski univerzi Ajdovščina

KOZMETIKA Z ZELIŠČI,

USTVARJALNE DELAVNICE,

ITALIJANŠČINA ZA POPOTNIKE,

DELAVNICE ZA OTROKE,

KREATIVNE METODE UČENJA,

STROJEPISJE, RAČUNALNIŠTVO,

EKOLOŠKE DELAVNICE,

PROJEKTNO UČENJE ZA MLAJŠE ODRASLE.

USPOSABLJANJE ZA ŽIVLJENJSKO USPEŠNOST 
- BEREMO IN PIŠEMO SKUPAJ ...

Izvedbo programov Usposabljanje za življenjsko uspešnost in 
Projektno učenje za mlajše odrasle omogočata Ministrstvo za 

šolstvo in šport ter Evropski socialni sklad.

S 05 36 64 750 
www.lu-ajdovscina.si
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FRUC SUM M ER SPECIAL 1,5 VRTOVČAN 1L MEGA JABOLKO 2L PIVO HEINEKEN 6 X 0,33

ČEPLEŠKA KLOBASA v.p. OGRSKA SALAMA, GOVEDINA DOMAČI BELI HLEBEC 1kg SKUTA, SIR TOLMINC

KAVA 250g KERINBA LEDENA ČOKOLADA 2+1

CKTO W - BITRAI

dulgon)

dulgon) dulgon)

Lotion
Sonnen

Spray Sonnen

DASH BLAZINICE 21 pranj DULGON ZA SONČENJE

KEKSI ETI TUTKU 210g POLENTA, ZLATE KROGLICE

If. ..

PAPIR BRISAČE 2 roli
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Osnovna šola Šturje CIRIUS Vipava -15 let druženja z učenci iz Nove 
Gorice

Dan gibanja in druženja generacij Veveri;ek ?e vedno
Že drugo leto zapored smo na OŠ Šturje Ajdovščina organizirali dan dejavnosti za vse generacije, ki se ■ W w W I IIm V W ■ IW
gaje udeležilo tudi veliko staršev, starih staršev ter bratov in sester naših otrok.

¥ oleg skupinskega pohoda po 
L/ učni poti do izvira Hublja so 
X udeleženci spoznavali osnove 
nordijske hoje, se pomerili v špor
tnih in družabnih igrah, preizkusili 
svojo vzdržljivost na testu hoje, za
ključili pa smo z odbojkarsko in ko
šarkarsko tekmo med starši, učenci 
in učitelji.

Ob tej priložnosti bi se za so
delovanje radi zahvalili podje
tju Incom d.o.o., Košarkarskemu 
klubu, Planinskemu društvu, 
Zdravstvenemu domu ter košar
karski ekipi staršev, ki so namenili 
sredstva v šolski sklad šole.

Vsem kličemo nasvidenje spet pri
hodnje leto! Ava Curk

Minutke za zdravje
V nacionalnem programu Zdravje za vse za 21. stoletje je med prednostnimi nalogami opredeljena 
posebna skrb za vzgojo otrok za zdrav način življenja.

T~~W elja vseh v družbi je vzgoji- proučili pravilno dihanje, pravilno
f ti otroke v odrasle, ki bodo prehrano, gibanje in smeh, za kate-

m ohranjati lastno in rega pravijo, da je'pol zdravja'.
družbeno zdravje, bodo odgovor- Dijakinje 3. d predšolske vzgoje 
ni za svoje zdravje in jim bo vse to so se v torek, 12. aprila, skupaj z 
pomenilo visoko vrednost. Zato je mentorico Tino Bevk in Damjano 
prav, da z vzgojo za zdrav način ži- Marc iz ZD odpravile v vrtec na 
vljenja začnemo že v zgodnjih letih. OŠ Danila Lokarja, z namenom, da 
Tako smo na Srednji šoli Veno Pilon otrokom predstavijo 'Minutke za 
Ajdovščina skupaj z Zdravstvenim zdravje', kot smo naš projekt poi- 
domom Ajdovščina podrobneje menovali. V skupinah Lune, Sončki

in Zvezdice so nas zelo lepo spre
jeli. Dijakinje Urša, Neža, Helena, 
Ana in Lori so se z otroki žgečkale 
in Urša jim je pokazala nekaj vaj za 
pravilno držo. Preden je Lori malč
kom pokazala tehniko pravilnega 
dihanja, smo si noske očistili s pa
pirnatimi robčki. Pravilno dihanje 
je dihanje skozi nos. Tako se zrak, 
ki ga vdahnemo očisti, segreje in 
navlaži. Helena je poudarila, da je 
za dobro počutje potrebno popiti 
veliko tekočine. Otroci vedo, da je 
najbolj zdrava voda.

Otrokom so bile vse dejavnosti 
zelo všeč in so se v dogajanje vživeli. 
Skupinam otrok smo pustili plakat, 
ob katerem bodo lahko dnevno ob
navljali nova spoznanja.

Za sodelovanje se zahvaljujemo 
Luciji Bavčar in zaposlenim v od
delku vrtca na OŠ Danila Lokarja, 
ki se zelo trudijo krepiti lastno 
zdravje in zdravje otrok v vrtcu.

Želimo si, da bi ta projekt še nad
gradili, ga vključili v redne vsebine 
izobraževanja za bodoče vzgojitelje 
in vsakdan predšolskih otrok, tako 
v vrtcu kot doma.

Tina Bevk

SALON POHIŠTVA

OpreMA VIPAVA Z Vami ie 20 tel!

NOVO V NOVI OPREMI
Promocijski popust

do 35%

iBfr. Kuhinja meseca 
ISA-VITA 
40% popusta 
na vaš izbrani sestav

na vse kuhinje ALPLES.
AKCIJA KUHINJ JUNIJ 2011 
Gorenje - Marles - Alples

Največja izbira kuhinj na Primorskem. 
Najceneje do nove kuhinje v salonih 

Nove opreme v Vipavi, Postojni, Jelšanah

skače
Vipava, 18. maja - Petnajst let je lahko veliko ali pa malo, odvisno na 
kaj se obletnica nanaša. V našem primeru trdim, da je to velikjubilej« 
saj sem prepričana, da ni veliko povezav med šolami, ki bi trajale 
tako dolgo.

¥ red petnajstimi leti sta učitelji- 
1—^ ci Irena in Iris na OŠ 'Milojke 
X Štrukelj' v Novi Gorici obrav
navali zgodbico Veveriček po
sebne sorte, Svetlane Makarovič. 
Verjamem, da stajo otrokom pribli
žali na topel in življenjski način. Da 
bi učencem prikazali resničen svet 
'veveričk' posebne sorte, sta prosili 
za ogled našega Centra. Pripeljali sta 
vsaka svoj razred, spremljala jih je 
svetovalna delavka Liljana.

Letos, 17. maja se je njihova pot 
ponovila petnajstič, z drugimi učen
ci, a z istimi spremljevalkami in z 
še večjim zanosom kot takrat. Tudi 
pri nas, v Centru so jih pričakali 
drugi učenci, a večinoma iste učite
ljice: Loredana, Danica, Helena, le 
Silvano je že pred leti nadomestila 
Andreja.

Ker poteka naše srečanje, ko zo
rijo češnje, ga imenujemo Češnjev 
piknik. V jesenskem času jim obisk 
vrnemo in družimo se na njihovem 
Kostanjevem pikniku.

Naše jubilejno srečanje smo izvedli 
v treh etapah. Začeli smo s pozdra
vom ravnateljice in kulturnim pro
gramom. Vadili smo vsak zase, pa 
vendar nam je uspelo, da smo'se v 
nekaj točkah povezali - ne družimo 
se zaman že toliko let. Skupaj smo 
peli, plesali.

Kaj zmoremo mi, kaj oni in kaj 
skupaj, smo želeli prikazati na treh 
postajah: v glasbeni učilnici, v učil
nici tehnike in tehnologije ih v telo
vadnici fizioterapije.

V telovadnici smo izvajali vaje 
medsebojnega nošenja v različnih 
položajih, zgradili smo živo pirami
do. Aktivnosti so potekale v smislu 
razvijanja psihomotoričnih sposob

nosti, predvsem ravnotežja, moči> 
koordinacije. Učenci so bili bolj ah 
manj spretni, bolje so se znašle de
klice.

V učilnici glasbene vzgoje je uči
teljica dala poudarek poslušanju, 
razvijanju moralno etičnih vrednoL 
prijateljstvu. V ta namen je pret^' 
stavila evropsko himno v različnih 
izvedbah in bila presenečena, kako 
hitro so'Učenci ugotovili za kater° 
melodijo gre. Nekateri med njimi pa 
sojo znali celo zaigrati na klavir.

V ročnih spretnostih, skupnem 
delu, sodelovanju in pomoči sm° 
se preizkusili v učilnici tehnike if 
tehnologije. Učenci so morali drevo 
iz papirja, pritrjeno na steno, spte' 
meniti v češnjo. Rezali so liste, ndeč 
krep papir mečkali v plodove in vse 
nalepili na drevo.

Češnje so bile skoraj take kot tiste, 
ki so nas čakale v skupnem prostoru 
ob še nekaterih dobrotah.

Naša druženja se vedno končajo s 
pesmijo. Obvezno skupaj zapojem0 
skupno 'himno' 'Prijatelja imam,s 
prve kasete našega pevskega zbora, 
in 'Če si srečen'.

Ker v naših srečanjih sodelujem0 
vsi, ki smo tako ali drugače mladi, se 
ob koncu prepustimo glasbeno rit
mičnemu presenečenju naše glasbe
ne pedagoginje. Letos se je to prese
nečenje glasilo Banuwa, Bamrvva •••

Najboljši pokazatelj počutja, vsaj 
zame, niso besede, ampak spontan6 
reakcije, mimika, sproščena komu 
nikacija. Po opazovanju vsega tega 
lahko rečem, da je bilo počutje vseh 
dobro in da ni strahu, da bi se naša 
druženja prekinila.

Helena Kravos, specialna pedagogi")3
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V Comeniusu s Portugalci

Prijatelji za vedno - Amigos para sempre
V letošnjem šolskem letu smo se tudi na OŠ Danila Lokarja uspešno vključili v dvoletni mednarodni program Comenius dvostranska par
tnerstva. V projektu sodelujemo s šolo iz Funchala, glavnega mesta portugalskega otoka Madeire.

Education and Culture 
Lifelong learning programme 
COMENIUS

X T" projektu učenci odkriva- 
\/ jo zgodovino, tradicijo in 

t kulturno dediščino svojega 
kraja ter spoznavajo običaje, kultu
ro druge države. Bistvo projekta je 
mobilnost učencev, smo tako gostili 
učence s partnerske šole.

V Slovenijo so za 10 dni (od 15. 
do 24. maja) pripotovali sovrstniki 
iz šole Escola Bašiče e Secundaria 
Goncalves Zarco na Madeiri. V tem 
času smo veliko preživeli skupaj in

mislim, da smo se imeli zelo lepo. 
Pokazali smo jim veliko lepih stvari, 
ki jih skriva Slovenija. Prve dni smo 
jim predstavili Ajdovščino. Ogledali 
smo si našo šolo in njeno okolico, 
jih naučili šolsko himno, bili smo 
na sprejemu pri županu ter se peš 
odpravili na izlet po Ajdovščini. 
Potepali smo se po Lokavcu in spo
znali skrivnosti melodije zvonov. 
Obiskali smo Škocjanske jame ter 
jim razkazali slovensko obalo. V če

trtek smo občudovali lepote doline 
reke Soče, v petek so se sami odpra
vili v Benetke. Svojevrstno doživetje 
je bil obisk Gore, kjer smo v etno
loško obarvanem večeru spoznali, 
kako se prede, kleklja, plete, izdelu
je piščali in košare. Prisluhnili smo 
ljudskim pesmim in plesu, na koncu 
pa poskusili odlično domačo hrano: 
polento (na fotografiji), kislo mleko, 
joto, krompir s skuto, potico in štru
klje. Dan je bil nepozaben.

V nedeljo smo naše prijatelje pe
ljali na ogled Ljubljane in Bleda. 
Nad lepotami prestolnice in našega 
turističnega bisera so bili naravnost 
očarani. Seveda smo se posladkali 
z blejskimi kremnimi rezinami. Tu 
smo naše potepanje zaključili in v 
ponedeljek ostali v Ajdovščini, kjer 
smo si ogledali Pipistrel, bili v raču- 
nalnici, peli in kuhali naše in njihove 
tipične jedi. Popoldan smo skupno 
druženje zaključili s prisrčno prire
ditvijo v Dvorani 1. slovenske vlade, 
kjer smo se poslovili od naših dragih 
prijateljev. Slovo je bilo ganljivo in 
težko (na fotografiji), saj so se v tem 
času stkala resnična prijateljstva.

Tolaži nas le misel, da se oktobra

NLB Naložba Vita Multi

Z NLB Naložbo Vita Multi pridobite več!
Zakaj investirati v investicijski paket NLB Vita Dinamični delniški 2 v okviru nove 
NLB Naložbe Vita Multi?
Ker gre za naložbo v delnice iz panog z nadpovprečnim dolgoročnim potencialom, kot sta tehnologija in farmacija. 
V podskladu so delnice izdajateljev, ki ne sodijo med največje v svojih dejavnostih in ki na kapitalskih trgih še zdaleč 
niso rekli zadnje besede. Kljub ožji usmerjenosti je podsklad dobro razpršen, saj sredstva nalaga v izbrane panoge s 
sedežem v Evropi in Severni Ameriki.

Kakšen donos lahko pričakujete?
Najmanj 25 % donosa v primeru, da je donos podsklada NLB Skladi - Dinamični delniški na dan dospetja paketa 
pozitiven. Ob uspešnem poslovanju podsklada lahko vaše premoženje postane občutno večje. Potencialne donose 
prikazuje primer.

Informativni primer izplačila ob dospetju investicijskega paketa NLB Skladi - Dinamični delniški 2

-100 % 100 % 0,0 % 100,0 %
-50 % 100 % 12,5 % 112,5 %

0 % 100 % 25,0 % 125,0 %
50 % 100 % 37,5 % 137,5 %

100 % 100 % 50,0 % 150,0 %
150 % 100 % 62,5 % 162,5 %

Kaj še nudi NLB Naložba Vita Multi?
• Življenjsko in nezgodno zavarovanje brez plačila dodatne premije,
• 100-odstotno garancijo v paket vloženih sredstev na dan dospetja paketa,
• za plačilo do 17. 6. 2011 tudi dodatni popust na neto vplačano premijo.

Katere so osnovne značilnosti paketa NLB Vita Dinamični delniški 2?
Minimalna premija je 1.000 EUR, enkratna vplačila so možna od 3. 5. do 17. 6. 2011, naložba pa traja 10 let in
7 mesecev.

Zagotovite si zaščito v paket vloženih sredstev in varnost vaših najbližjih z življenjskim zavarovanjem.

Za več informacij se oglasite v najbližji NLB Poslovalnici ali v Banki Celje, pokličite na telefonsko številko 080 87 98 
ali obiščite spletno stran www.nlbvita.si.

NLB® Vita
Življenjska zavarovalnica

ponovno snidemo in pademo v ob- Marinki Šuštar, Petru Avbarju, Nadi 
jeni. Blažko in skupini pritrkovalcev iz

Mislim da nam je ta obisk Lokavca, Borisu Blažku, bratoma 
Portugalcev vsem veliko pomenil Černigoj, Marjetici Stopar, društvu 
in da so se med nami spletle moč- Gora, Društvu podeželskih žena 
ne prijateljske vezi, za katere upam, Predmeja, oktetu Castrum, folklor- 
da bodo ostale za vedno. Upam, da ni skupini Vipava, Kseniji Benko, 
jim je bilo pri nas všeč in že komaj Tini Vižintin in učencem ljudskih 
čakam, da tudi mi odpotujemo na plesov, Martinu Rijavcu, Daši Bačič, 
Madeiro. Danieli Marc, DPM Ajdovščina ter

Na koncu se moramo zahvali- podjetjem Mlinotest, Leone, Fructal, 
ti številnim, ki so nam nesebič- Vipava 1894. 
no pomagali: staršem učencev, Kristina Valič in Hana Kravos,
ki so bili vključeni v izmenjavo, OŠ Danila Lokarja Ajdovščina

Evropska vas na OŠ 
Danila Lokarja
Tudi letos smo na OŠ Danila Lokarja Ajdovščina pristopili k projektu 
Evropska vas. Cilj projekta Evropska vas je spodbuditi medkulturno 
razumevanje, toleranco, sprejemanje drugačnosti, solidarnost, spo
znavanje drugih narodov in držav članic Evropske unije ter se ob 
vsem tem bolj zavedati tudi lastne kulturne identitete.

^ f aključna prireditev je bila ke učencev naše šole, ki so razisko- 
f 10. maja na Bevkovem trgu vali Portugalsko z različni področij. 

Novi Gorici, kjer smo vse Poleg predstavitve države na stoj- 
naše vedenje o državi, ki smo jo spo- niči smo sodelovali tudi v kulturnem 
znavali to leto, predstavili obisko- programu. Naše učenke tretjega ra- 
valcem. zreda so zaplesale na simpatično

Tokrat smo kot šola spoznavali le- skladbico o žabi, ki si ni umivala 
pote Portugalske. Na stojnici smo nog.
imeli najrazličnejše plakate in izdel- KV

www.nlbvita.si 080 87 98
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MC Teden mode .11
Vsi ljubitelji unikatnih oblačil in nakita ter drugih modnih kosov so 
prišli na svoj račun tudi v Ajdovščini, v novem Mladinskem centru in
hotelu v ajdovskih Palah.

T"sklopu otvoritvenega pro- 
\ / grama smo izvedli t.i. prvi 

▼ ajdovski teden mode, ime
novan MC Teden mode .11. V okvi
ru dogodka je bilo več modnih revij 
mladih modnih oblikovalk in iz
delovalk nakita, ki so jih popestrili

tudi vmesni plesni nastopi ter na
stop dveh domačih DJ-jev, Alex Mar 
in Dahlila.

Od ponedeljka dalje je bilo v novih 
prostorih na ogled več razstav naki
ta, fotografij, brošk, čipk in drugih 
unikatnih modnih kosov. V popol
danskem času so bile na sporedu 
delavnice izdelovanja nakita, pod 
vodstvom Ane Bizjak, Metke Samec 
in Teje Gvardjančič, vmes tudi pre
davanje s Katjo Sarkič na temo kul
ture oblačenja. V trgovini z rabljeni
mi oblačili oz. v Vintage Shopu pa je 
še vedno na voljo veliko zanimivih 
oblačil, obutve, torb in dodatkov.

Ob tej priložnosti bi se radi zahva
lili vsem, ki so kakorkoli pripomo
gli, da smo prvi tematski teden ajdo
vskega mladinskega centra pripeljali 
do konca in da je pred vami in nami 
še veliko kvalitetnih dogodkov za 
mlade v Ajdovščini. Že sedaj pa va
bljeni na MC Teden mode .12!

Matjaž Jazbar

Gremo mi po svoje

A jdovski taborniki vas v so- 
boto, 11. junija 2011, ob 18h 

JL JLin 20.30 vabijo na ogled fil
ma Gremo mi po svoje, ki prikazuje 
skupinico tabornikov na taborjenju, 
pod vodstvom starešine, katere vlo
go je odlično odigral Jurij Zrnec, ki 
vse preveč resno jemlje taborniško 
življenje. Film se bo kar dvakrat (ob 
18.00 in 20.30) odvrtel v kinodvora
ni v Ajdovščini. Vstopnine ni!

Društvo tabornikov Rod Mladi bori 
Ajdovščina

Potem ne izpusti te enkratne 
priložnosti in se pridruži 

ajdovskim tabornikom na 
letošnjem taborjenju.

Itak da te, zato pohiti s prijavo, saj je 
število mest omejeno.

Taborjenje bo potekalo 
od 4. do 14. julija 2011 
v bližini Bovca ob vasi 

Čezsoča.

Cena za netabornike je 
150 EUR.

Za podrobnosti o taborjenju in prijavo se lahko kadarkoli obrnete na Heleno Harej (starosta 
letošnjega tabora) po e-mailu ali na telefon 040-515-347.

Gremo mi po svoje

Taborjenje v filmskem taboru
Društvo tabornikov Rod Mladi bori iz Ajdovščine naslednje leto praznuje 60 let svojega delovanja. 5 
tem se uvršča med rodove z najdaljšo tradicijo.

t' M aradi visoke obletnice in ker čim več mladim, da spoznajo tabor- 
f želimo še bolj odpreti svojo niško življenje, smo se odločili, da 

M.....Ji organizacijo ter omogočiti letos izjemoma sprejmemo na tabor

jenje tudi 20 udeležencev, ki sicer še 
niso člani društva in bi naš način 
dela želeli spoznati.

Izbira letošnjega tabornega prosto
ra je prav posebna. Bomo namreč 
prvi taborniki, ki bomo po snema
nju filma Gremo mi po svoje tabo
rili prav na lokaciji, kjer so film sne
mali in sicer v bližini Bovca ob vasi 
Čezsoča. Taborjenje bo potekalo o 
4. do 14. julija, cena za nečlane naše 
organizacije pa je 150 EUR.

Za podrobnosti o taborjenju in 
prijavo se lahko kadarkoli obrnete 
na Heleno Harej (starosta letošnje
ga tabora) po e-mailu helena.harej<? 
rutka.net ali na telefon 040-515-347-

Andrej Rutar, starešina

KAŠeve filmske sobote
4. junija 2011:
Veš, poet, svoj dolg?
Zgodba o slovenskem rapu
(dolžina 50'), 2011
Režija: Urša Menart
Kamera in montaža: Domen Ožbot
Produkcija: Vest

11. junija 2011 
Dan ljubezni
Slovenska internetna nadaljevanka 
(neobrezan v polni dolžini, cca. Ih

30')
2009 - 2010
Scenarij, režija: Luka Marčetič 
Produkcija: DSJ Crew in KNPro

18. junija 2011 
Prepisani
Nadaljevanka vseh nadaljevank, 

(neobrezani v polni dolžini), 2010 
Igrajo: Jure Godler, Sebastian 

Cavazza, Jonas Žnidaršič, Katarina 
Čas, Nina Rakovec, Lado Bizovičar,

Marko Derganc, Jože Robežnik 
Ludvig Bagari, Aljoša Ternovšek, 
Andrej Nahtigal, Dušan Jovanovič, 
Matjaž Tribušon in drugi. 

Produkcija: Vest.
Koprodukcija: Filmservis

NuFrame
Postprodukcija: NuFrame 
Scenarij: Jonas Žnidaršič 
Režiser: Klemen Dvornik

POLETNI TABOR PLISKOVICA NA KRASU 2011
od 27.6. do 30.6. 

za mlade od 13. leta dalje 
šport + kulinarika + zabava + morje

Bivali bomo v mladinskem hotelu Pliskovica, urejenem v obnovljeni kraški domačiji, ki obsega
hišo, skedenj in veliko ograjeno dvorišče.

Več o hostlu; www.hostelkras.com
Program in potek tabora je razdeljen na več vsebinskih sklopov in sicer:

•športne aktivnosti (paintball, orientacija, kolesarjenje, jahanje, jamarstvo, igre z žogo, itd.),
•veščine življenja na vasi (spoznavanje vaških obrti in navad, peka kruha, priprava frtalje, kuharske spretnosti itd ), 
•manjkalo pa ne bo niti animacijskih delavnic, družabnih večerov in seveda za zaključek piknik!
•Zadnji dan pa bomo izkoristili neposredno bližino morja in se šli kopat v Sesljan (Sistiana, IT).

Cena: 50 eur

Zagotovo nam ne bo dolgčas, saj nam okolica ponuja obilo prilik za prijetno preživljanje prostega časa-
Prijavi se!

______ Informacije in prijave na: mc.hisamladih@gmail.com, ali na 041-945 392 (05) 36 59 14 10 __ _

Izbrani materiali za vse vrste gradenj

Ljubljana, Peruzzijeva 165,1:01 /2800 770-Ig,Gasilska ul. 10,1:01 /2800776• Škofljica, Žagarska Ul. 11,1:01 / 3603 872 •Železokrivnica,T:0! /3603 845 
Salon keramike, 1:01 / 3603 856-Sežana, Partizanska 71,1:05/ 7313 480» Ajdovščina, Goriška c. 72,1:05/ 3671 420* Kozina, IOC Hrpelje,!: 05 /6892 490
Pesnica pri MB, Pesnica 37, T: 02/ 7295 430 • Anhovo, Vojkova 1, T: 05 / 3350 470 • Brežice, C bratov Milavcev 42, T: 07 49 95 400 • www.terra-rb.si
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Potepanje po Južni Ameriki (1)
Južna Amerika je četrta največja celina, saj meri 17,82 milijonov km2 in ima 350 milijonov prebivalcev. Na severu je ekvatorialno podnebje, ki prehaja proti jugu v savansko 
in zmerno toplo. V Andih, ki se razprostirajo ob tihooceanski obali, živi še veliko Indijancev, sicer pa je rasna slika celine zelo pisana - od črncev, kot potomcev afriških sužnjev, 
do belcev evropskega izvora in predvsem mešancev med vsemi temi skupinami. V Braziliji govorijo portugalščino, drugod večinoma španščino. Kljub velikim naravnim 
bogastvom celina ni ustrezno razvita, bremeni jo velika zadolženost v tujini, hitra rast prebivalstva in preseljevanje v velika mesta blizu obale. Življenjski standard je nizek, 
socialne razlike so velike.

"¥* 7*" er sem se želel na lastne oči 
prepričati, kakšna je dežela 

-4-^L.in kakšni so ljudje na dru
gi strani oceana, sem se pridružil 
skupini sedmih gornikov, ki si je 
izbrala za cilj Južno Ameriko, njeno 
naravno lepoto, visoke gore in čudo
vito vodovje. Nekateri med nami so 
imeli najvišje cilje, in sicer osvojiti 
najvišji vrh Aconcaquo, ki se dviga 
6960 m nad morjem, drugi smo bili 
skromnejši in smo želeli videti se
verni pragozd, uživati ob slapovih 
bjuazu in priti do Ognjene zemlje, 
to je na konec sveta.

Torej pot pod noge, kamero v roke 
in dobro voljo na obraz. Pot smo 
Začeli na Brniku, nadaljevali do 
Frankfurta, od tam do Sao Paula, 
nato pa do Santiaga de Chile.
Nastanili smo se v centru Santiaga 

de Chile, v hostlu na trgu, ki se, kot

večina pomembnih trgov v Južni 
Ameriki, imenuje 'Plača del Armas'. 
Santiago je glavno mesto Čila. Ima 
okrog 5,40 mil. prebivalcev. Je go
spodarsko in kulturno središče v 
srednjem delu države, sredi gosto 
naseljene pokrajine v severnem delu 
Podolžne doline ob reki Mapocho. 
V mestu je raznovrstna industrija; 
mesto je finančno in kulturno sre
dišče z narodno knjižnico, muzeji in 
več univerzami. V središču mesta so 
široke avenije, na obrobju pa revne 
četrti.

Naslednji dan smo zapustili glav
no mesto in se z letalom po dvour
ni vožnji prestavili na sever Čila, to 
je v Kalmo; od tu smo se odpeljali 
s tovornim vozilom v San Pedro 
de Atakama. To mestece leži sredi 
puščave. Nastalo je ob izviru vode. 
Temperatura se v senci giblje med 50

in 60 C. Lahko si mislite, kako ne
usmiljeno žge sonce na nebu, ki je 
brez oblačka. Najprej je bilo potreb
no zavarovati glave, zato je bil nakup 
klobukov prvo opravilo. Zrak je suh, 
tako ni bilo nobenih težav z diha
njem. Z minibusom smo se prepelja
li v Bolivijo, ki meri 1.098.581 km2 
in ima 8,52 milijona prebivalcev. 
Glavno mesto je La Paz. Po dolgi 
diktaturi in gospodarski krizi drža
va počasi okreva. Velike so socialne 
razlike, zlasti na podeželju. Vožnja 
po tej deželi je nekaj posebnega, 
prav tako izjemen je mejni prehod. 
Bolivijci se od Čilencev razlikujejo 
tudi po zunanji podobi, sicer živijo v 
Boliviji Indijanci, Kečujci in Ajmari, 
31 % je mesticev, 15 % je belcev.

Naš cilj je bil vulkan Licancabur na 
5916 m višine. Na višini 4200 m smo 
si ogledali laguno Blanka, kjer se v 
slanem pesku in v vodi sprehajajo 
številni flamingi. Nastanili smo se v 
hostlu. Prav vsi smo imeli večje ali 
manjše probleme z višino. Pojavili 
so se glavoboli, problemi z ravnotež
jem in prebavo. Po neprespani noči, 
vstajanje je bilo ob 3.30, smo se z 
džipi prepeljali do izhodišča, to je na 
4500 m nadmorske višine.

Kakšen je bil naš vzpon na šestti- 
sočak? To naj ostane skrivnost do 
nadaljevanja. Brane Jazbar

Študijski obisk na temo trajnostnega razvoja

'Kakšen svet si želimo?'
Med 8. in 13. majem je v majhnem mestecu Caccamo, ki leži na Siciliji 
30 km od Palerma, potekal študijski obisk na temo okoljevarstva.

CM6 105
lenter RS za mobilnost 
n evropske prosrame 
zobraževanja in 
isposabljanla

V”
tudijski obiski so namenjeni
predvsem izobraževanju na 

V-'področju dela z mladimi, za 
Ucleležbo na študijskem obisku pa 
Srno prejeli podporo v obliki dotaci- 
)e po programu Vseživljenjsko uče
nje- Programe financira Evropska 
skupnost, koordinira pa Center 
Za mobilnost in evropske progra- 
1116 izobraževanja in usposabljanja 
(CMEPIUS) v Ljubljani. Kot pred
stavnica Medobčinskega društva 
Prijateljev mladine iz Ajdovščine 
Sem se udeležila študijskega obiska 
ln se pridružila 13 predstavnikom iz 
različnih evropskih držav (Slovenije, 
Nemčije, Turčije, Danske, Finske,

Francije, Poljske, Nizozemske in 
Madžarske).

Na petdnevnem študijskem obisku 
smo se seznanili z okoljevarstveno 
problematiko, z njenim vpeljeva
njem v izobraževalni sistem v Italiji, 
ter z nekaterimi dobrimi praksami 
pri reševanju okoljskih in socialnih 
problemov. Študijski obisk je potekal 
v obliki ogledov na terenu, delavnic 
in razprav o videnem. Ogledali smo 
si predelavo organskih odpadkov, 
sortirnico odpadkov in inovativen 
način zbiranja odpadkov z osli. V 
manjšem mestecu Castelbuono na 
severozahodu Sicilije so namreč zbi
ranje odpadkov s tovornjaki nado-

Študijski obiski

mestih z osli. Projekt zajema ohra
njanje tradicije, zmanjševanje emisij 
ter reševanje socialnih problemov, 
saj so v okviru projekta ločenega zbi
ranja odpadkov z osli zaposlili tudi 
ducat ljudi iz marginalnih skupin. 
Projekt se je izkazal kot zelo uspešna 
praksa, ki je okoljsko, ekonomsko in 
socialno trajnostna. Pomemben vi
dik študijskega obiska je tudi samo 
druženje udeležencev ter izmenjava 
in primerjava izkušenj iz različnih 
evropskih držav.

V kratkem času smo tako videli kar 
nekaj zanimivih praks, v večernih 
urah smo čas namenili razpravi in 
izmenjavi mnenj, v zaključnih dneh 
pa smo si utrgali še nekaj uric za do
živetje utripa na palermskih ulicah.

Maša Čibej, MDPM Ajdovščina

Mercator
Trgovski center 

^ Ajdovščina

6. rojstni dan
SOBOTA. 18. JUNIJ 2011. ob 10. uri

* f

\
• glasbeni gost Boštjan Bonin

imitator slovenskih glasbenikov
. animacija za otroke

' in fotografiranje
z maskotama v V'v

♦ BEN 10 in Filly princeska
• nagradne igre

* . rojstnodnevna torta 
. dvojne pike

•i j t.
J

J
\ '

Vabljenil
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Kmetijsko gozdarska 
[gg g zbornica Slovenije

Izpostava KSS Ajdovščina, Goriška 23b, 5270 Ajdovščina 
Tel: 05/3671070

Trsne rumenice
S skupnim imenom trsne rumenice imenujemo bolezenske znake na vinski trti, ki jih povzročajo različ
ni tipi fitoplazem, od katerih sta najpomembnejši rumenica tipa počrnelosti lesa in zlata trsna rumenica 
(Flavescence doree, FD), ki je uvrščena na seznam karantenskih škodljivih organizmov II.AIL Rumenica 
počrnelosti lesa vinske trte je bila v Sloveniji prvič najdena že leta 1983 v Goriških Brdih, danes pa je 
splošno razširjena v vseh slovenskih vinorodnih deželah ter velja za eno najhujših bolezni vinske trte z 
občutnimi gospodarskimi posledicami pri pridelavi grozdja. Zlata trsna rumenica pa je bila pri nas prvič 
odkrita na Koprskem leta 2005 (Ankaran, Debeli Rtič in Koštabona, v letu 2008 pa tudi na Dolenjskem .

ba tipa fitoplazem povzro- 
1 čata na zunaj slične bole- 

zenske znake na vinski trti; 
ti so: značilno zvijanje listnih robov 
navzdol, rumenenje oziroma rdeče- 
nje listov, sušenje grozdov in posle
dično zmanjšanje pridelka po kako
vosti in količini, v nekaj letih pa tudi 
propadanje trt in celih vinogradov. 
Na širjenje fitoplazem imajo velik 
vpliv njihovi prenašalci; sklenokri- 
li škržatek prenaša rumenico tipa 
počrnelosti lesa, ameriški škržatek 
Scaphoideus titanus pa je je glavni 
prenašalec zlate trsne rumenice.

Za nadzor nad trsnimi rumeni- 
cami je nujno poznavanje tipa fito- 
plazme, ki daje osnovne smernice za 
strategijo zatiranja. Tip fitoplazme je 
mogoče določiti le z laboratorijskim 
testiranjem.

Za zdaj ne poznamo ne sredstev in 
ne načinov, s katerimi bi v proizvo
dnih vinogradih lahko trsne rume

nice neposredno zatirali, zato osta
nejo le preventivini fitosanitarni in 
agrotehnični ukrepi, s katerimi po
skušamo njihovo širjenje omejevati.

-saditev zdravega materiala,
-odstranjevanje okuženih rastlin 

je smiselno in učinkovito v začetku 
pojava trsnih rumenic na nekem ob
močju,
-na okuženih območjih pa se je 

potrebno izogniti saditvi občutljivih 
sort, ker se s tem povečuje možnost 
izbruha bolezni in s tem velike go
spodarske škode.

Pri rumenici počrnelosti lesa se 
zatiranje njenega prenašalca skleno- 
krilega škržatka ni obneslo, ker se 
ta ne zadržuje samo na vinski trti, 
temveč ga najdemo tudi na njivske
mu slaku, veliki koprivi ter nekate
rih drugih širokolistnih zeleh. Zato 
je odstranjevanje plevelnih gosti- 
teljskih rastlin bolj učinkovito od 
zatiranja prenašalca. Pri rumenici 
počrnelosti lesa gre mehanizem pre

nosa fitoplazme prek sklenokrilega 
škržatka iz okužene plevelne rastli
ne na vinsko trto, medtem ko v sme
ri iz obolele trte na sosednjo zdravo 
trto prenos ni poznan. Zato se ta vr
sta rumenice v vinogradih počasne
je širi, število obolelih trt narašča s 
starostjo vinograda.

Zlato trsno rumenico prenašajo 
predvsem odrasli ameriški škržatki 
s trte na trto, kužne pa so tudi nim
fe zadnjega razvojnega stadija. Prav 
zaradi tega se lahko ta vrsta rume
nice v vinogradu zelo hitro širi in 
povzroča propad trsov. Zato je bilo 
potrebno tehnologijo varstva vino
gradov na območju prej omenjeni 
žarišč zlate trsne rumenice ter v 
matičnih vinogradih, matičnjakih 
in trsnicah prilagoditi in uvesti za
tiranje ameriškega škržatka, ki je 
glavni prenašalec te fitoplazme.

Ameriški škržatek živi samo na trti 
in razvije le en rod na leto, zato je

njegovo zatiranje tehnološko razme
roma enostavno in tudi učinkovito. 
Zatreti gaje potrebno, predenje mo
žen prenos bolezni z okuženih na 
neokužene trse, se pravi predvsem 
v razvojnem stadiju ličinke in nimfe 

Tretiranje odrasle oblike je name
njeno osebkom, ki naknadno pri
letijo v vinograd ah trsnico. Ukrep 
je potrebno izvajati v vseh matičnih 
vinogradih, matičnjakih in trsnicah 
ter v okuženih vinogradih in njihovi 
okolici na razmejenem območju, ki 
predstavlja 5 kilometrski pas okoli 
mesta kjer je ugotovljena navzočnost 
zlate trsne rumenice. Prisotnost 
ameriškega škržatka v vinogradu 
ugotavljamo z rumenimi lepljivimi 
pastmi. Te izobesimo v vinograd 
prve dni julija, preden vzletijo prvi 
odrasli osebki. Škržatka kontrolira
mo (po možnosti tedensko) do kon
ca avgusta, zlasti pa v obdobju do za
četka avgusta, ko je še čas za njegovo 
zatiranje.

ROKI ZATIRANJA 
AMERIŠKEGA ŠKRŽATKA:

V proizvodnih vinogradih na oku
ženem oziroma razmejenem obmo
čju zatiramo ameriškega škržatka:

1. 2 do 4 tedne po začetku izleganja 
ličink (Primorska: sredi junija) proti 
ličinkam in nimfam ameriškega škr
žatka;

2. sočasno z zatiranjem 2. rodu 
grozdnih sukačev (Primorska: za
četek julija) proti nimfam in prvim 
odraslim škržatkom.

V matičnih vinogradih in matič
njakih je potrebno izvesti 3 tretira- 
nja in sicer:

1. sredi junija (ko je vinska trta 
povsem odcvetela) proti ličinkam in 
nimfam ameriškega škržatka;

2. v začetku julija proti nimfam 
ameriškega škržatka; to je tudi čas 
zatiranja 2. rodu grozdnih sukačev;

3. konec julija proti odraslim obli
kam ameriškega škržatka.

V trsnicah se izvede tri tretiranja z 
namenskimi insekticidi in sicer:

1. konec junija ah v začetku julija 
proti ličinkam in nimfam ameriške
ga škržatka;

2. v drugi polovici julija proti nim
fam in odraslim oblikam ameriške
ga škržatka;

3. v začetku avgusta proti morebi
tnim odraslim oblikam ameriškega 
škržatka, ki priletavajo v trsnico iz 
okoliških vinogradov

Natančnejše roke zatiranja napove 
lokalna opazovalno - napovedoval
na služba za varstvo rastlin. Če ni 
drugače navedeno, se pripravki upo
rabljajo v odmerkih, kot so navedeni 
za zatiranje groznih sukačev.

Pred tretiranjem s sredstvi, ki so 
strupena za čebele, je potrebno od
straniti cvetočo podrast in izvesti 
druge preventivne ukrepe za varstvo 
čebel.

Pooblaščene službe prav v tem času 
izvajajo posebni nadzor za ugota
vljanje prisotnosti zlate trsne rume
nice. V kolikor v svojem vinogradu 
opažate znamenja trsnih rumenic 
predvsem na mladih trtah ter v zelo 
povečanem številu, se lahko obrnete 
nam pristojno fitosanitarno inšpek
cijo ali službo za varstvo rastlin pri 
Kmetijsko gozdarskem zavodu Nova 
Gorica ter se dogovorite za morebi
tno vzorčenje.

O trsnih rumenicah bomo več go
vorih tudi na prikazu poletne rezi v 
vinogradu in zdravstvenem varstvu 
vinske trte, ki bo v četrtek, 9. juni
ja na Turistični kmetiji na Slapu ob 
10.00 uri in popoldan na lokaciji Brje 
Logi ob 14.00 uri. Lepo vabljeni!

Pripravila: Mojca Rot, specialistka za var
stvo rastlin pri KGZ Nova Gorica

Češnje letos rekordno

"T" ani je bilo češenj zelo malo, le
tos pa je narava očitno porav- 

JLJnala lanski dolg, saj je letina 
na Vipavskem zares obilna. Močno 
ponudbo tega sadja na trgu pa je po
večalo še hkratno zorenje različnih 
sort. Zaradi suše so bile določene 
sorte nekoliko bolj drobne, toda ker

ni bilo dežja, tudi pokale niso.
Tržne viške iz Vipavske doline in 

Goriških Brd uspešno odkupuje 
Polavi logistika, podjetje v španski 
lasti iz Nove Gorice. V hladilnici v 
Šempetru so po besedah direktorja 
Koviča na vrhuncu sezone prevze
mali tudi po poldrugo tono češenj 
dnevno. Večina teh češenj se je po
tem bleščala s polic najboljšega sose
da. Zanimanje sadjarjev za prodajo 
je bilo veliko, čeprav je bila odku
pna cena nižja od lanske. Menda bo 
špansko podjetje odkupovalo tudi 
drugo sezonsko sadje. ^

Troštovim spet zlata 
oljčna vejica

Tj "V a je tudi iz oljčnikov po 
1 Vipavski dolini moč izti- 

JLV sniti odlično oljčno olje, 
dokazujeta Mojca in Iztok Trošt iz 
Ajdovščine, ki oljke že nekaj let gojita 
v Plačah. Na jubilejnem, 20. prazni
ku vina in oljčnega olja v Ankaranu 
sta prejela zlato oljčno vejico. In to 
že drugo leto zapored. Očitno je lega

ugodna, najbrž pa k uspehu veliko 
pripomorejo tudi znanje, zavzetost 
in pridne roke. Olje z vrhunsko oce
no pod blagovno znamko Kmetij3 
Bojane je Mojca ponudila tudi obi
skovalcem festivala Okusi Vipavske, 
kjer je tudi nastala pričujoča foto
grafija.

V BURJI ROJENA,
S TRADICIJO OPLEMENITENA.

tu CANTNA VRHUNSKA VINA VFNI US IN lANTHiFRI IZ KLETI VIPAVA 1804.

(|) VIPAVA

Minister za zdravje opozarja: Prekomerno pitje alkohola škoduje zdravju!
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Mitja Ergaver - KK Črn trn

Pretresel slovensko kolesarsko 
konkurenco
Cerkno poznamo kot prijetno zimsko destinacijo, a letos je Športno društvo Pedal poskrbelo za to, da 
bo športna ponudba zanimiva tudi na zelenih strminah.

Mitja se je v preteklih dveh sezonah 
že izkazal kot velik talent v discipli
ni 4 kros, saj je tako v pokalu kot na 
državnih prvenstvih večkrat zma
gal. Po lanskoletni poškodbi pa se na 
kolo šele dobro vrača. V odsotnosti 
4 kros tekmovanj se je (malo za šalo, 
malo zares) odločil, da se preizkusi 
tudi v spustu. Njegov zagon, podpo
ra družine in prijateljev ter redno, 
predvsem pa vztrajno treniranje so 
se izkazali za zmagovito kombina
cijo. V petek, le dan pred tekmova
njem, sta ga brat Tadej in predsednik 
kluba Klavdij Blaško, ki mu je tudi 
posodil kolo, peljala v Cerkno, da 
malce potrenira. Opazila sta, da mu 
gre dobro, bicikel (polno-vzmeteno 
kolo) so mu potem malce prilago
dili in na prigovarjanje ekipe se je 
potem odločil za vožnjo - in Mitja

je že v polfinalni vožnji pred dru
gouvrščenim Domnom Pavletičem 
(ŠKTD Avče) vodil za presenetljivih 
16 sekund, v finalu pa je prednost še 
povečal. S svojim časom bi prehitel 
tudi marsikaterega tekmovalca v 
starejših kategorijah!

Mitja šteje šele 14 pomladi in obi
skuje 8. razred OŠ Šturje, po svojem 
izjemnem dosežku pa je ostal skro
men: »To je bil moj prvi nastop na 
DH kolesu, dojemal sem ga kot test, 
saj sem do sedaj tekmoval le v 4 kro
su. Zato sem presenečen nad rezul
tatom. Podlaga se mi je zdela drseča, 
proga pa dolga in utrujajoča. Imam 
občutek, da je ta disciplina tudi bolj 
nevarna od 4 krosa.«

Ajdovščina tako s svojim gorsko 
kolesarskim klubom in izjemnimi 
rezultati vseh tekmovalcev ostaja 
med vodilnimi na lestvici Pokala 
Slovenije, o njeni končni uvrstitvi pa 
bosta odločali še dve tekmi in sicer 
na Ivarčkem in v Mariboru.

Ostali tekmovalci Črnega trna so 
dosegle naslednje uvrstive (po kate
gorijah):

Člani - Elite: 6. Kristjan Medvešček, 
7. Miran Vauh, 30. Janez Turk; žen
ske: 2. Zarja Černilogar; mlajši mla
dinci (U17): 4. Mitja Černilogar; 
mladinci U19: 7. Vid Kovač; ama
terji: 11. Tom Nemarnik in Masters: 
9. Matej Lovrič.

A.B, foto Vanja Kodermac.

"nedeljo, 29. maja, je na po
bočju, imenovanem Lajš, 
potekalo kolesarsko tekmo- 

vanje v spustu za Pokal Slovenije. 
Crn trn se je tekmovanja udeležil v

dokaj močni zasedbi. V polfinalu 
so dresi z ajdovskim grbom zasedah 
najvišja mesta v skoraj vseh discipli
nah, za pravo presenečenje pa je po
skrbel osnovnošolec, Mitja Ergaver.

Vemo, da imate naporen vsakdan. Razpeti med obveznosti, 
družino in tiste športne aktivnosti ali sprostitev, ki so samo 
vaše in vam dajejo energijo, da se vsako jutro zbudite z 
nasmehom. Uživate v hitrem življenjskem tempu, ga dohitevate 
'n prehitevate. Kjerkoli že ste, razmišljate o naslednjih ciljih, 
in Toyota Versoje idealna za uresničitev teh.

ysak kupec prejme DVD predvajalnik z dvema zaslonoma 
in dvema igralnima konzolama brezplačno!
Količina vozil je omejena.

PHILIPS

A c*' c/lci z vz rz

W ' sladolednih lučk.

Izdelava tort iz svežega sladoleda 
po naročilu.

Sladoledni catering - osvežilni dotik vaše zabave.

iuujiu.toyota.si
AVTOSELECT
Industrijska cesta 9, Kromberk, Nova Gorica 
(05)330 60 70

Today
Tomorrou/
Toyota

nunmnimSladoledni milijoni.

.... strastni dotik, ki osvaja. f



Latnik | številka 115 | 3.junij 2011

Kot jagoda na torti ŠD Rekreativček

Za konec še zmaga v Italiji
Igralke ženskega rokometnega kluba Mlinotest Ajdovščina so uspešno končale prvenstvo in še naprej 
ostajajo prvoligašice. V končnici za obstanek so dvakrat premagale Žalec, v Piranu pa so izgubile za dva 
zadetka. Na zadnji tekmi v domačih dvorani na Policah so nato Piranu vrnile milo za drago ter jih v dru
gem polčasu dobesedno povozile. Kot zanimivost naj povemo, da so ob polčasu izgubljale za gol, na 
koncu pa zmagale z razliko devetih zadetkov. Gostje so v drugem polčasu ob odlični obrambi Ajdovk 
dosegle vsega pet (5) zadetkov.

i

K | 1 a ko so na končni lestvici klubov, torej bo treba biti najmanj 
zaradi boljše medsebojne osmi za obstanek v eliti, kar pa ne 

-A- razlike v zadetkih prehitele bo enostavno. Zato bo potrebno eki- 
Pirančanke in končale prvenstvo na po nekoliko okrepiti in po besedah 
končnem devetem mestu. S tem so glavnega pokrovitelja Mlinotesta, bo 
izpolnile zadani cilj za prvo sezono le - ta ženskemu rokometnemu klu- 
vprvi državni ligi po dolgih štirinaj- bu še naprej stal ob strani, 
stih letih, to pa je bil obstanek v ligi. Za konec uspešne sezone so se 
Zato gredo igralkam, strokovnemu Ajdovke udeležile mednarodne- 
vodstvu in tudi glavnemu pokrovi- ga turnirja v italijanski Ferrari. Na 
telju, delniški družbi Mlinotest vse povabilo domače ekipe Ariosto 
pohvale in čestitke. Pallamano Ferrara, kjer je pred leti

Uprava kluba je že začela z organi- igrala Darja Stres (tedaj še z dekli- 
zacijskimi pripravami na novo sezo- škim priimkom Jerkič), so preživele 
no, v kateri so cilji seveda višji! tri lepe dneve v srednji Italiji.

Po vsej verjetnosti se bo liga v na- Na turnirju so najprej premagale 
slednji sezoni zmanjšala na deset slovensko ekipo iz Brežic z rezul

tatom 32 : 20, v drugem kolu s po
polnoma enakim rezultatom tudi 
hrvaško ekipo ŽRK Senia iz Senja, 
o prvem mestu pa je odločala tek
ma proti domačinkam. Naše so bo
lje začele in si hitro priigrale lepo 
prednost, ki so jo nato s pametno 
in požrtvovalno igro držale do kon
ca. Končni rezultat je bil 28 : 23 za 
Mlinotest.

Dekleta si zaslužijo pohvale za lepo 
in borbeno igro, pa čeprav je šlo le za 
prijateljski turnir. Za prvo mesto so 
dobile lep pokal, prav Darja Stres pa 
je bila po izboru trenerjev vseh ekip 
izbrana za najboljšo igralko turnir
ja. Nagrado je prejela iz rok gospe, ki 
je bila predsednica kluba, ko je ona 
tam igrala. db

ŽRK Mlinotest Ajdovščina

Medalja za kadetinje
Sredi maja je z državnim prvenstvom sezono zaključila tudi kadetska ekipa ŽRK Mlinotest Ajdovščina. 
Prav zadnja tekma, ki so jo Ajdovke odigrale v Celju, je bila ena najpomembnejših, saj je odločala o 
medaljah.

■T TTdramatični končnici, potem 
\ / ko so še tri minute pred kon- 
V cem zaostajale za tri zadet

ke, so uspele iztržiti remi (27 : 27), s 
čimer so zagotovile tretje mesto med 
24 slovenskimi ekipami in bronaste 
medalje. Po tekmi igralke in trener
ja niso skrivali veselja - manjkalo ni 
niti odpiranje šampanjca - navduše
nja in solze sreče, saj je bilo večletno 
trdo delo pod vodstvom Ane Žigon 
in Marka Cenciča poplačano.

Kadetske državne rokometne pr
vakinje so postale igralke Pirana,

druge pa so bile Žalčanke. Ajdovske 
kadetinje so v celi sezoni na doma
čem igrišču klonile s Piranom in 
Krimom. Med najboljšimi strelkami 
državnega prvenstva sta bili tudi le- 
voroka Dominika Mrmolja in Tina 
Brecelj, v vratih pa je skozi celo sezo
no blestela Tea Brecelj. Vidno in po
membno vlogo sta imeli tudi mlajši 
igralki Anamarija Božič in Maja 
Svetik. Dominika in Tea sta sicer 
stalni članici kadetske državne re
prezentance Slovenije. Kadetinje so 
po petnajstih letih ponovno pripe

ljala ajdovski ženski rokomet v mlaj
ših kategorijah do najvišjih mest oz. 
medalje. Za ta dosežek pa vsekakor 
največja zasluga vsem igralkam, tre
nerki, pomočniku, staršem igralk, 
vodstvu kluba in Mlinotestu kot 
glavnemu sponzorju.

Sicer je bila letošnja rokome
tna sezona za rokometašice ŽRK 
Mlinotest Ajdovščina izjemno uspe
šna. Članska ekipa je ob povratku v 
prvoligaško druščino z 9. mestom 
obstala v elitni I. A slovenski ligi, ka
detinje so bile tretje, starejše deklice 
pete, šolska ekipa OŠ Danilo Lokar 
je postala državni prvak, mlajše de
klice A so bile četrte, mlajše deklice 
B pa neuradno sedme v Sloveniji. S 
takimi uspehi se lahko pohvali le 
malokateri slovenski klub, pri če
mer za ves mladinski pogon skrbi
jo le trije trenerji, ob Ani in Marku 
Tamara Vidmar (mini rokomet).

Igralke kadetske ekipe oz. dobitni
ce medalje (na fotografiji) - zgornja 
vrsta Anja Bratina, Nastja Tomšič, 
Tina Brecelj, Saša Čermelj, Paula 
Vouk, Staša Brecelj; druga vrsta Maja 
Svetik, Anamarija Božič, Dominika 
Mrmolja, Tea Brecelj, Špela Ferfolja, 
Špela Peršič, Lana Miklavec in spre
daj Rebeka Praček, Pavlina Lokar.

až

Aktivno poletje za vse
generacije
ŠD Rekreativček letos že četrto poletje zapored organizira celo' 
dnevne športnorekreativne programe za otroke, to pa z name
nom, da bi starše rešiti dileme, kako zaposliti svoje otroke v času, 
ko le ti končujejo šolske obveznosti in se pripravljajo na počitnice- 
Ponovno pa smo se odločili, da preko poletja omogočimo tudi od
raslim redno vodeno vadbo tako v vodi kot tudi zunaj nje, ki jo tako; 
kot vse ostale programe, vodijo naši izkušeni vaditelji.

mi m M
m

JSL t

r *

elodnevni programi za 
f otroke se bodo izvajali v 
V^^treh terminih in sicer 1. 

termin je od 27.6 - 1.7. 2011, 2. ter
min od 18.7. - 22.7., 3. termin pa je 
od 1.8. - 5.8. V prej navedenih ter
minih bomo otrokom omogočili 
udeležbo v Aktivnih počitnicah v 
vodi, kjer bo poleg učenja plavanja 
in seznanjanja z raznimi športnimi 
igrami pomembno načelo ki nas 
bo vodilo predvsem druženje in 
zabava ter sproščeno preživljanje 
počitnic tako na zelenici kot tudi 
ob vodi. Poleg tega programa pa 
se bodo otroci lahko vključili tudi 
v programa Nogometnega kampa, 
kjer se bodo seznanjali z zakoni
tostmi nogometne igre, seveda pa 
tudi tukaj ne bomo pozabili na za
bavo in sproščanje, saj bomo v času 
med treningi odšli na bazen, obi
skali pa nas bodo tudi razni gosti. 
V istih terminih pa bomo v popol
danskem času otrokom ponudili 
tudi 10 - urne tečaje plavanja, teni
sa in rolanja.

Kot je bilo pa že prej omenje
no, bomo letošnje poletje poskr
beli tudi za odrasle, saj bomo za 
lijih ponovno pripravili program

Rekreativnega plavanja, ki se b°j 
dvakrat tedensko v večernih urah 
julija in avgusta izvajal na Letne1®! 
kopališču Police in pa prograi® 
Aerobika na prostem, ki se bo prav j 
tako dvakrat tedensko v večernih; 
urah julija in avgusta izvajala naj 
zunanjem večnamenskem igrišč®! 
na Policah.

I - ii-Hi
č •

S samo organizacijo programe^ 
naše društvo izpolnjuje osnovni i 
cilj, ki smo si ga zadali ob ustanovi' ■ 
tvi, ta pa je, da bi povečali športno-; 
rekreativno dejavnost otrok in od' j 
raslih v Ajdovščini in njeni okolici' | 

Več o samih počitniških prograjj 
mih lahko najdete na spletni strani | 
društva http://rekreativcek.gmajna' j
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VMLINOTEST
POSEBNA 

PONUDBA V 
JUNIJU

PONUDBA VEUA OD T. 6. DO 30. 6. 301 T 
OZIROMA DO RAZPRODAJE ZALOG

OSTRA MOKA 
I kg

0,89 € j REDNA CENA: 0,99 €/kos

DIVITA 
POLNOZRNATI 
KAPELETI 
S SIROM 
250 g

1,59 € REDNA CENA: 1,86 €/kos

1,99 € REDNA CENA: 2,48 €/kos

DIVITA 
SIROVA 
OMAKA 
350 g

1,79 € REDNA CENA: 2,09 €/kos

20 % POPUST
NA SUHE TESTENINE MLINOTEST IN DIVITA 

OB NAKUPU 5 ALI VEČ IZDELKOV
Pust velja na izdelke v obsegu prodajnega asortimana posamezne poslovalnice in ne velja za izdelke, ki so že vključeni v druge akcije. Popust velja ob nakupu enakih ali različnih 

^ izdelkov suhih testenin Mlinotest in Divita v novi embalaži. Popust se obračuna pri blagajni, kjer dobite tudi več informacij o akciji.

Obiščite nas v izbranih Mtinotestovih trgovinah:
Mlinotest Trgovina Ajdovščina (Tovarniška cesta 14); Mlinotest Trgovina Ajševica (Ajševica 11); Mlinotest Trgovina Črniče
(Črniče 27 b); Mlinotest Trgovina Vrtovin (Vrtovin 10 d).

CENE SO V EUR IN VKLJUČUJEJO DDV! ZA MOREBITNE NAPAKE V TISKU SE VAM OPRAVIČUJEMO.



HT
ZADNJA

Pikolovsko
TT z obvestila Davčnega urada,

8 ki nam ga je prinesel bralec, je 
JL razvidno, da je država, preden 
je vrnila državljanu 23,96 € preveč 
plačane dohodnine, obračunala še 
odbitek v višini 0,01 € iz naslova 
premalo plačanega nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča. Ker je 
državljan poravnal isto položnico za 
nadomestilo, ki jo je tudi dobil od 
države, sklepamo, da je dolg v viši
ni enega centa nastal zaradi obresti 
oz. zamude pri plačilu nadomestila. 
Zamuda je morala biti majhna, mor
da samo dve tisočinki evra, a ker ni
mamo manjše denarne mere, so da- 
carji zaokrožili dolg kar na en cent.

V boj za pričujoči dolg so se po
dali v stilu - ni važno koliko stane, 
ta cent bo naš! V tem boju so mo
rali poravnati naslednje stroške: 
poštar, papir, črnilo, lepilo za ovoj
nico, amortizacija tiskalnika in pa- 
kirnega stroja ter prevoz iz urada na 
pošto. Ker davčnih obvestil ne delajo 
marsovci, se bi dalo izračunati tudi 
ceno dela na poslano enoto. Tako 
so v pismu udeleženi uslužbenci, ki 
knjižijo plačila in vnašajo zamudni
ke v izterjavo. Plače, davki, regresi, 
prevoznine, boleznine, minulo delo, 
potni stroški, kakor tudi ogreva
nje in hlajenje prostorov, elektrika, 
čiščenje, zavarovanje, telefon, siol, 
amortizacija (najemnina) zgradbe 
in opreme itd. Da si je država na tem 
centu 'polomila zobe' oz. naredila 50 
do 60 kratno izgubo, je jasno vsako
mur. Še posebej zato, ker je od tega 
centa plačan tudi veleumni progra-

DAVoNA .AJKGSf
REPUBLIKA SLOVENIJA
MINISTRSTVO ZA FINANCE

DAVČNA UPRAVA REPUBLIKE SLOVENIJE 
Davčni urad Nova Gorica
Izpostava Ajdovščina 
P.P. 120,5270 Ajdovščina

Številka: DT 01-05835 
Datum: 23.05.2011

(05) 364-37-30 
(05) 364-37-51 

gp.durs-ng@gov.si 
www.durs.gov.si

Davčna številka: 58047077

BUDANJE 84 
5271 VIPAVA

OBVESTILO 0 ZMANJŠANEM VRAČILU PREVEČ PLAČANE DOHODNINE ZA LETO 2010

Davčna uprava Republike Slovenije. Davčni urad Nova Gorica. Izpostava AJDOVŠČINA, je zavezancu za 
davek ANDREJ CURK. vročila informativni izračun dohodnine za leto 2010. št. DT 01 05835 0 z dne 
31/03/2011. ki je v skladu s tretjim odstavkom 267. člena Zakona o davčnem postopku - ZDavP-2 
(Uradni list RS. št. 13/11-UPB4) postal odločba. Z odločbo je bila ocJnerjena dohodnina v znesku 
11.04 EUR. Plačana akontacija dohodnine znaša 35.00 EUR in presega odmerjeno dohodnino za 23.96 
EUR.

V skladu s šestim odstavkom 97. člena se je zavezancu, ki mu je potekel rok za plačilo drugih 
davkov, vračilo preveč plačane dohodnine zmanjšalo, in sicer za:

0.01 EUR na kontu: 215001 NUSZ F0 NOVA GORICA

v skupnem znesku 0.01 EUR.

Preveč plačana dohodnina v višini 23,96 EUR>^manjšana za znesek davkov, ki jim je potekel rok 
plačila, v skupnem znesku 0.01 EUR. se je zavezWu v višini 23.95 EUR. dne 27/05/2011. vrnila na 
transakcijski (osebni) račun. Št. 0444 1022 7961 58^. odprt pri NOVA KREDITNA BANKA MARIBOR D.D.. 
MARIBOR.

0.01 EUR na kontu: 215001 NUSZ F0

v skupnem znesku 0,01 EUR.

mer, ki ni znal v program vgraditi 
praga rentabilnosti izterjave same. 
Tako moramo zbosti mi in Davčni 
upravi podeliti zbadek - dolgove 
pod pol evra se ne splača terjati, niti 
se o njih ne izplača obveščati. Za vse

[M \5ffl

OBMOČJE POKRITOSTI Z BREZPLAČNO DOSTAVO LATNIKA V GOSPODINJSTVA

PREVERITE NAŠO PONUDBO:

Telefonske številke: 
Centrala 05 367 15 00 
Direktor 05 367 15 01 
Komerciala 05 367 15 02 
Uredništvo 05 367 15 03 
Fax 05 367 15 06

DIREKTOR : 041 630 311 
mitja.infoburja@siol.net 
KOMERCIALA : 041 754 753 
marjan.krpan@gmail.com 
UREDNIŠTVO : 040 577 543 
info.latnik@gmail.com

OBMOČJE POŠTE

ŠTEVILO
GOSPODIN
JSTEV

PODNANOS 496

VIPAVA 1.663

COL 516

AJDOVŠČINA 3.756

DOBRAVLJE 806

ČRNIČE 644

ŠEMPAS 997

PRVAČINA 387

DORNBERK 538

BRANIK 625

ŠTANJEL 555

NOVA NOVA 67

skupaj: 10.050

Nagrajenci nagradne križanke v Latniku številka U

L nagrada, flaškon vina
Marija Vidmar, Žapuže 106; Ajdovščina
2. nagrada, flaškon vina
Andrej Kobal, Gradišče 25a; Ajdovščina
3. nagrada, flaškon vina
Tomaž Bizjak, Bela 8; Col

Aleks Samec s.p

gsm.: 040 188 277

Male žablje 31 c 
5263 Dobravlje 3O0[?Qto3 a [D]8uq8

Zvarijo, kar 'češ'
nas je ceneje take dolgove odpustiti 
in delati red na drugi strani dolgov 
- ne pri najmanjših, pač pa pri naj
večjih! Pri tistih stane izterjava sama 
le par tisočink promila izterjanega. 
Pa veselo na delo!

• • •
V obrtni coni Bilje 2 nastajajo v kovinarski delavnici P°^e|g. 
MIMONT sestavni deli, kijih samostojni podjetnik Mitja Švara in ^ 
govi zaposlenci, zvarijo in zmontirajo na terenu v končne izde|K •

azlik«'Verjetno pa se materiali ra

jejo? žele-
ino;'"

Ma, osnova je vedno 
zo, črno, kovano, cinkano, 

skratka,Barvamo sami,
vse. Raznolikost materialov se P

nin
zna predvsem pri 'zapiranju ^ZIJ0, i 
konstrukcij. Gre za t. i. sendvič P^ 
šče raznih debelin, odvisno o lZ^ 
lacijskih zahtev npr. kake strehi'
zapiramo balkon, uporabim0 Poli' | 

bal'
karbonatne plošče, tako da je ^^
konu ali njenem delu vseeno 
ker take plošče prepuščajo svet0 
ipd.

Koliko časa že obratujete?
Povedati moram, da je s tem ^e .i 

začel že moj oče, Karel, kije šva 
30 let in je sedaj v penziji, a ker je 
močeh in ker veliko ve in zna’ jj 
občasno pomaga. Sicer pa bom 
sam naslednje leto praznoval

"T- / ako kaj posli, Mitja, imate 
TU polno dela?

JL lik. Ja, delamo stalno in tudi po 
cele dneve. Čez zimo smo naredili 
kup kovinskih ograj, med njimi tudi 
kovane, sedaj se kaže nekako sezo
na nadstreškov. Kovinske stopnice 
so stalnica. Bodisi industrijske, po
žarne, bodisi za doma. Če prinesete 
načrt, naredimo konstrukcijo, če ni
mate načrta, ga naredimo mi.

obletnico poslovanja. se
No, in če bi kak bralec žele 

storitve, kaj naj naredi?
Najprej naj pokliče na 031 37 ^ 

ali 031 631 590. Dogovorili se bo ^ 
za ogled, naredili izmere, načrte^ 
ponudbo s končno ceno. Če se ^ 
pec odloči, mu naročilo izpolm111 
dogovorjenem času. To je v®6- ^

Prilagamo fotografije
šemojstrov Švara. Pa uspešno - .

Tekst in f°t0^prej!

A. ^ ____ ___
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